
 
 
ZPRAVODAJ OBCE JANOVÁ        ČÍSLO 4/2013  

Vážení občané, 
kdykoliv slyšíme slovo Vánoce, vždy se 
nás zmocňuje zvláštní nálada. V našich 
myslích se vynořuje představa 
vánočního stromku ozářeného 
zažehnutými svícemi a ozdobami. 
Vždyť Vánoce jsou svátky radosti a 
míru, svátky lásky a přátelské pohody. 
Vánoce jsou pro každého z nás něčím 
magickým a tajemným. 
   Také pro nás je to znamení, abychom 
se ohlédli za průběhem celého roku. 
Snažíme se zapojovat do dotačních 
titulů a navíc se nám je daří i 
realizovat. Byl dokončen územní plán 
obce, podařilo se nám zrealizovat 
zateplení obecního úřadu a základní 
školy. Máme připravenu projektovou 
dokumentaci na osvětlení přechodů pro 
chodce a chodníky u hlavní silnice.  
   Po dlouhé době se podařilo, že nám 
Státní fond životního prostředí ČR 
schválil zadávací dokumentaci pro 
výběrové řízení na zhotovitele stavby 
„Kanalizace obce Janová“.  

Nebudu se o těchto věcech blíže 
rozepisovat, neboť jste průběžně 
informováni v Janovských listech a na 
internetových stránkách obce. 
   Jsem velmi rád, že stále přetrvává 
aktivita občanů a stále se rozvíjí 
společenský, sportovní a kulturní život 
v obci. Dneska můžeme říci, že nám 
velmi aktivně pracují turisté, pořádají 
se tenisové a volejbalové turnaje, 
pořádají se cyklozávody, velmi aktivně 
pracují mladí hasiči.  
   Chtěl bych tímto poděkovat všem 
vedoucím a aktérům těchto akcí. 
Osobně jsem přesvědčen, že je to pro 
obec jen a jen dobře. Zároveň bych 
chtěl poděkovat všem zastupitelům a 
pracovníkům obecního úřadu za jejich 
dosavadní práci. 
   Vážení spoluobčané, již zanedlouho si 
budeme zvykat na Nový rok s číslicí 
2014. Dovolte mně, abych jménem 
svým i jménem zastupitelů obce popřál 
krásné a požehnané prožití vánočních 
svátků a těm nejmenším občánkům 
radost z dárků a do nového roku všem 
pevné zdraví, lásku a osobní i pracovní 
úspěchy. 
Jan Machalec, starosta obce Janová  



 

4. Finanční spoluúčast obcí na zajištění základní 
dopravní obslužnosti 
Dne 7.8.2013 byla na Městském úřadě projednávána 
změna výše příspěvku obcí Zlínského kraje, kterou obce 
poskytují na spolufinancování  dopravní obslužnosti. 
Obcím byl předložen Krajským úřadem ke schválení 
Dodatek č. 1 k původní smlouvě, který počítá 
s navýšením současného ročního příspěvku, který činí 
70 Kč/osobu. Obec Janová takto za rok 2013 zaplatí 52 
360 Kč.  Podle nové smlouvy by za rok 2014 platila 85 
Kč/osobu a následující rok 2015 již 100 Kč/osobu, 
přičemž ještě v roce 2009 činil příspěvek 50 Kč/osobu a 
rok. V navrhovaném dodatku také nebylo zcela jasně 
uvedeno, kolik by činil příspěvek po roce 2015. 
Z diskuse vyplynul návrh, aby se nepodepisoval Dodatek 
ke smlouvě navržený krajským úřadem,  ale pouze se 
zvýšil příspěvek na rok 2014. Starosta obce byl pověřen 
k podpisu Dodatku smlouvy pro rok 2014 na zvýšení 
příspěvku obce Janová na dopravní obslužnost ve výši 85 
Kč.  
Návrh usnesení č. 348/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje Dodatek č. 1 smlouvy č. 0/0211/2010/DOP 
pro rok 2014, zvýšit finanční příspěvek na 85 Kč, za 
účelem zajištění dopravní obslužnosti dle zákona č. 
111/1994 Sb., o silniční dopravě. 
Hlasování: Pro:7, Proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 348/0913 bylo schváleno 
 
5. Rekonstrukce veřejného osvětlení – III. etapa 
Dle pověření z minulého zasedání zastupitelstva obce 
předložil starosta obce návrh na dokončení rekonstrukce 
osvětlení v obci. Poslední fáze se týká 22 svítidel. 
Zastupitelé se dohodli, že III. fázi rekonstrukce osvětlení 
dokončí bez čerpání dotací, protože v nejbližším období 
není tato možnost reálná. Starosta obce uvedl, že v této 
souvislosti oslovil 3 firmy. Cenově nejvýhodnější 
nabídku předložila firma EMPESORT s.r.o.,Valašské 
Meziříčí, která realizovala dosavadní rekonstrukci 
osvětlení a je zároveň výrobce tohoto osvětlení. Tato 
firma navíc umožní placení ve splátkách. Zastupitelé 
schválili dokončení rekonstrukce veřejného osvětlení a 
podepsání Smlouvy o dílo s firmou EMPESORT s.r.o. 
Návrh usnesení č. 349/0913-Zastupitelstvo obce 
schvaluje dokončení rekonstrukce veřejného osvětlení a 
podepsání Smlouvy o dílo s firmou EMPESORT s.r.o. 
Hlasování: Pro:5, proti:0, zdržel se: 2 (Dalibor, Bartík, 
Josef Pončík) 
Usnesení č. 349/0913 bylo schváleno 
6. Vícenáklady pří zateplení ZŠ Janová 
Při zateplování základní školy vznikly v průběhu 
realizace stavby vícenáklady, které se nepředpokládaly. 
Zastupitelé byli seznámení s jednotlivými položkami 
vícenákladů. Celková částka činí 42 598 Kč. Zastupitelé 
souhlasili s proplacením uvedené částky. 

Návrh usnesení č. 350/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje proplacení vícenákladů ve výši 42 598 Kč. 

Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 350/0913 bylo schváleno 
7. Žádost o pronájem kabelové sítěObec Janová 
obdržela od Občanského sdružení HovNet Hovězí 
žádost o pronájem kabelové sítě 
 

Zápis z 37. zasedání zastupitelstva obce 
Janová 

(bez kontroly a textových úprav redakce) 
1. Zahájení 
Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání zastupitelstva 
v 17,00 hod. Přivítal přítomné členy zastupitelstva a 
hosty. Na zasedání zastupitelstva bylo přítomno sedm 
členů, které je tímto usnášeníschopné. Nepřítomni a 
omluveni Taťána Hradová a Ing. Jaroslav Tomanec. 
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Dalibor Bartík. 
Na návrh starosty obce byl program doplněn o 3 body. 

• Rekonstrukce silnice II/487 Ústí-Hovězí a 
umístění měřičů rychlosti 

• Žádost o odkoupení části pozemku 
• Změna dodavatele energie a plynu 

Návrh usnesení č. 346/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje doplněný program jednání 
Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 346/0913 bylo schváleno 
Kontrola usnesení 
 
266/11  Výměna pozemků s p. Kaizerem. 
  trvá 
 Bylo  řešeno 19.6.2013 na 34. zasedání 

zastupitelstva, kdy pan Kaizer sdělil, že 
podá novou žádost o odkoupení obecních 
pozemků, které zastavěl. Do dnešního dne 
4.9.2013, žádost nebyla předložena.  

2. Rozpočtové opatření č. 5, informace o hospodaření 
OÚ 
Miroslava Kotrlová, účetní obce, předložila zastupitelům 
ke schválení Rozpočtové opatření č.5.  Návrh byl zaslán 
zastupitelům v časovém předstihu před zasedáním. 
Vysvětlila jednotlivé položky a jejich úpravy. Dále pak 
informovala zastupitele o vrácení krátkodobého úvěru 
1 199 000 Kč na zateplení OÚ. K 31.7.2013 jsou příjmy 
6 138 605 Kč, výdaje 5 447 469 Kč, hospodářský 
výsledek 691 136 Kč. Rozpočtové opatření č. 5 bylo 
zastupiteli schváleno.  
Rozpočtové opatření č. 5 je přílohou tohoto zápisu. 
Návrh usnesení č. 347/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Rozpočtové opatření č.5/2013“. 
Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 347/0913 bylo schváleno 
 
3. OZV č. 1/2014 – návrh 
Místostarostka Karla Vašťáková předložila zastupitelům 
návrh OZV1/2014-o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů. 
Zastupitelům byly zaslány před zasedáním podklady 
k této vyhlášce. OZV č.1/2014 bude vyvěšena k 
připomínkování na úřední desce i na stránkách obce. 
Tento návrh OZV bude projednáván na dalším 
zasedání zastupitelstva. Podle nového návrhu se 
zvyšuje poplatek ze 450 Kč na 500 Kč za osobu a 
rok. Zastupitelé předložený návrh OZV č. 1/2014 
berou na vědomí. 
 



 

Zápis 37. zasedání zastupitelstva – pokračování 
Janová. Cenu za danou výpůjčku navrhují ve výši 3 000 Kč 
ročně s tím, že veškeré náklady s úpravami sítě nese 
nabyvatel výpůjčky a při ukončení výpůjčky nebude po 
obci žádné z těchto nákladů požadovat. Délku výpůjčky 
navrhují na dobu neurčitou s pětiletou výpovědní lhůtou. 
Zastupitelé s předloženým návrhem výpůjčky souhlasili. 
Návrh usnesení č. 351/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje výpůjčku na pronájem kabelové sítě. 
Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 351/0913 bylo schváleno 
 
8. Výpověď z umístění rozvodů veř.osvětlení na 
podpěrných bodech v majetku ČEZu. 
Starosta obce informoval zastupitele, že část vedení NN v 
obci bude rekonstruována a dojde k odstranění sloupů 
včetně konzol a jejich nahrazení novým zařízením. Na 
těchto sloupech je také umístěno veřejné osvětlení, které je 
ve vlastnictví obce. Vzhledem k tomu, že obec chce 
zachovat veřejné osvětlení v místech rekonstrukce, je 
povinna zajistit projektovou dokumentaci k novému 
umístění veřejného osvětlení. Zastupitelé souhlasili s 
vypracováním projektové dokumentace. 
Návrh usnesen č. 352/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje vypracování projektové dokumentace k 
rekonstrukci části veřejného osvětlení.  
Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 352/0913 bylo schváleno 
 
9. Rekonstrukce silnice II/487  Ústí-Hovězí a umístění 
měřičů rychlosti 
Starosta obce informoval zastupitele, že zhotovitelem 
stavby je firma Strabag. První etapa, v úseku Ústí – začátek 
Janové bude zahájena 16.9.2013 a měla by trvat 2 měsíce. 
Druhá etapa Janová-Hovězí začne 1.4.2014. Termín 
dokončení je stanoven na 31.10.2014. Zastupitelé 
informace starosty obce vzali na vědomí. 
Vzhledem k tomu že se začala realizovat rekonstrukce 
silnice Ústí-Hovězí, otevřel starosta obce již dříve 
diskutovanou instalaci měřičů rychlosti. Navrhl zařadit 
náklady na tuto akci do rozpočtu na rok 2014. 
Návrh usnesení č. 353/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje vyčlenit na rok 2014 prostředky ve výši 150 tis. 
Kč na nákup měřičů rychlosti. 
Hlasování: Pro:6, proti:0, zdržel se:1(Aleš Olšák) 
Usnesení č. 353/0913 bylo schváleno 
 
10.Žádost o odkoupení pozemku 
Obec Janová obdržela žádost o odkoupení části parcely č. 
2837/1- ostatní plocha, která je ve vlastnictví obce. 
Odkupovaná část pozemku činí cca 6m čtverečních. 
Zastupitelstvo obce souhlasí se Záměrem obce o prodeji 
části pozemku. 
Návrh usnesení č. 354/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje Záměr obce o prodeji části pozemku p.č. 2837/1. 
Hlasování:Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 354/0913 bylo schváleno 
 
11. Změna dodavatele energie a plynu 
Starosta obce informoval zastupitele o nové nabídce firmy 
Energie2 na dodávku elektrické energie a plynu. Nabídka 
této firmy je podstatně výhodnější než současných 
dodavatelů. 

Zastupitelé po diskuzi schválili změnu dodavatele 
elektrické energie a plynu a pověřili starostu obce k 
podpisu smlouvy s firmou Energie2. 
Návrh usnesení č. 355/0913: Zastupitelstvo obce 
schvaluje změnu dodavatele energie a plynu a sepsání 
Smlouvy s firmou Energie2. 
Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 355/0913 bylo schváleno 
 
12. Různé: 
Starosta obce seznámil zastupitele, že při zahájení 
školního roku byly zakoupeny upomínkové předměty 
pro devět dětí prvního ročníku. S částkou 1 809 Kč a 
jejím proplacení zastupitelé souhlasili. 
 
Pro SDH Janová je v rozpočtu stanoven  příspěvek  5 
000 Kč, který bude vyplacen. 
 

Zápis z 38. zasedání zastupitelstva obce 
Janová 

(bez kontroly a textových úprav redakce) 
1. Zahájení 
Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání 
zastupitelstva v 17,00 hod.. Přivítal přítomné členy 
zastupitelstva a hosty. Bylo přítomno devět členů 
zastupitelstva obce, které je tímto usnášeníschopné. 
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Taťána 
Hradová. Na návrh starosty obce  byl program doplněn 
o 2 body. 

• Žádost o příspěvek na hudbu při pořádání 
tradičních hodů – SDH Janová 

• Žádost o příspěvek pro rok 2014-organizace 
Svazu neslyšících a nedoslýchavých ve Vsetíně 

Zastupitelélé souhlasili s doplněným  programem 
jednání. 
Návrh usnesení č.356/1013: Zastupitelstvo obce 
schvaluje doplněný  program jednání. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č.356/1013 bylo schváleno 
 
Kontrola usnesení    
266/11 –  Došlo k určitému posunu tohoto problému, 
není však ještě dořešen.    trvá 
2. Rozpočtové opatření č. 6/2013    
V rámci dodržování rozpočtové kázně předložila účetní 
obce Miroslava Kotrlová zastupitelům ke schválení 
návrh „Rozpočtového opatření č.6/2013“, které bylo 
všem zastupitelům zasláno před zasedáním 
zastupitelstva. Objasnila jednotlivé položky 
rozpočtového opatření a dotazy zastupitelů.Zastupitelé 
jednohlasně schválili „Rozpočtové opatření č. 6/2013“. 
Rozpočtové opatření č.6/2013 je přílohou zápisu.    
Návrh usnesení č.357/1013: Zastupitelstvo obce 
schvaluje předložené „Rozpočtové opatření č.6/2013“. 
Hlasování : Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 357/1013 bylo schváleno  
 
3.OZV č. 1/2014 – o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů 
 



 

Zápis 38. zasedání zastupitelstva – pokračování 
Předložený návrh OZV č. 1/2014 byl zaslán ke 
kontrole“Odboru dozoru a kontroly veřejné správy 
Ministerstva vnitra“ panu Svatopluku Čechovi. Po 
provedených opravách a doplnění byl vyhláška opět 
přeposlána zastupitelům k  seznámení. Po  diskuzi týkající 
se navýšení poplatku, zastupitelé předložený návrh 
schválili. Ing. Karel Eliáš s navýšením poplatku od 
1.1.2014 na částku 500,- Kč (dospělí) nesouhlasil. 
Návrh usnesení č. 358/1013: Zastupitelstvo obce 
schvaluje  OZV. č.1/2014 s účinností dnem 1.1.2014 
Hlasování: Pro:8, proti: 1 Ing. Karel Eliáš, zdržel se:0 
Usnesení č. 358/1013 bylo schváleno 
 
4. Žádost MASVHV 
Obec Janová poskytla v roce 2010 Místní akční skupině 
Valašsko-Horní Vsacko  vratnou půjčku ve výši 23.052,- 
Kč za účelem předfinancování  její provozu.Obec Janová 
obdržela žádost o prominutí této vratné půjčky a schválení 
změny vratné půjčky na finanční příspěvek (formou 
vzájemného zápočtu).Starosta obce uvedl, že důvodem této 
žádosti je zajistit financování MAS na přechodné období 
2014-2015. Uvedl také dotace, které obec Janová čerpala z 
dotačních titulů vyhlášených MAS. Zastupitelé 
předloženou žádost schválili. 
Návrh usnesení č. 359/1013: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje finanční příspěvek na činnost Místní  akční 
skupině Valašsko-Horní Vsacko,o.s. ve výši 23.052,- Kč. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 359/1013 bylo schváleno 
 
Návrh usnesení č. 360/1013:   Zastupitelstvo obce 
schvaluje uzavření dohody o vzájemném zápočtu půjčky a 
příspěvku na činnost mezi obcí  a MAS Valašsko Horní 
Vsacko, o.s.   
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 360/1013 bylo schváleno 
 
5. Dohoda o spol.postupu realizace stavby silnice II/487 
Ředitelství silnic Zlínského kraje, příspěvková organizace 
předložila „Dohodu o společném postupu přípravy 
realizaci stavby „Silnice II/čáý: Ústí u Vsetína – Hovězí“ 
č. 140/13. Zástupci ŘSZK a obce Janová se dohodli na 
společném postupu přípravy s realizace uvedené stavby, 
která bude realizována dle odsouhlasené projektové 
dokumentace. Obec je budoucím vlastníkem stavby . Obec 
Janová se v této dohodě zavazuje při přípravě stavby 
zajistit na vlastní náklady dokumentaci pro stavební 
povolení, pěší komunikace a vjezdy, veřejné osvětlení, 
výběr zhotovitele.  Dohoda o spol.postupu realizace stavby 
byla zastupitelům přeposlána k seznámení. 
Návrh usnesení č. 361/1013: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje uzavření Dohody o spol. postupu     realizace 
stavby  silnice II/487 Ústí u Vsetína-Hovězí č. 140/13. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 361/1013 bylo schváleno 
 
6. Smlouva o zřízení věcného břemene mezi obcí a 
ENPRO Energo s.r.o. 
Společnost ČEZ Distribuce, a.s. zastoupena ENPRO 
Energo s.r.o. se sídlem ve Valašském Meziřčí zaslala 
k projednání „Smlouvu u zřízení věcného břemene číslo 
IE-128001132/006 týkající se provedení  

opravy a posílení energetického zařízení, výměna 
stávajících a přidání nových vodičů stavby Vsetín-
zdvojení VN 65 po Karolinku VNV(2.etapa) na pozemku 
p.č. 2816. 
Návrh usnesení č. 362/1013: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje uzavření „  Smlouvy o zřízení věcného  
břemene   mezí obcí a ENPRO Energo s.r.o. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 362/1013 bylo schváleno 
 
7. Žádost o odkoupení části pozemku p.č. 2837/1 (u 
ZŠ) 
Na minulém zasedání zastupitelstva byl schválen záměr 
obce o prodeji části pozemku. Záměr byl řádně vyvěšen 
na úřední desce, nebyl připomínkován. Jedná se asi o 
6m2. Zastupitelé se dohodli na ceně 50,- Kč za m2.  
Návrh usnesení č. 363/1013: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje prodej části pozemku p.č. 2837/1 . Hlasování: 
Pro:9, proti:0, zdržel se:0     
Usnesení č. 363/1013 bylo schváleno  
 
8. Zadávací dokumentace-kanalizace Janová 
Zastupitelům byl předložen návrh“Zadávací 
dokumentace“ a návrh „Smlouvy o dílo k veřejné zakázce 
„Kanalizace obce Janová“. Starosta obce oba návrhy 
doplnil vysvětlujícími komentáři. Zastupitelé obce poté 
tyto dokumenty schválili. 
Návrh usnesení č. 364/1013: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje zadávací dokumentaci-Kanalizace Janová a 
návrh Smlouvy o dílo. 
Hlasování: Pro:9, proti0, zdržel se:0 
Usnesení č. 364/1013 bylo schváleno 
 
9. Žádost o příspěvek na hudbu při pořádání 
tradičních hodů  
SDH Janová zaslal žádost o příspěvek na hudbu při 
tradičním vodění barana, které se uskutečnilo 15.9.2013. 
Starosta obce uvedl, že tento příspěvek je poskytován 
organizátorům této tradiční akce každoročně. Zastupitelé 
souhlasili s příspěvkem ve výši 4.000,- kč. 
Návrh usnesení č.365/1013: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje finanční příspěvek na hudbu ve výši      4.000,- 
Kč. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 365/1013 bylo schváleno 
 
10. Žádost o finanční příspěvek pro rok 2014 
Základní organizace Svazu neslyšících a nedoslýchavých 
ve Vsetíně zaslala prosbu o poskytnutí sponzorského 
fiančního daru, který nutně potřebuje pro zajištění všech 
aktivit v pomoci sluchově postiženým občanům na rok 
2014. V roce 2013 byl  této organizaci poskytnut   
finanční příspěvek ve výši 1.000,- Kč. Zastupitelé 
rozhodli poskytnout stejnou částku i pro rok 2014.  
Návrh usnesení č. 366/1013: Zastupitelstvo obce Janová 
schvaluje finanční příspěvek ve výši 1.000,- Kč. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 366/1013 bylo schváleno 
 
11. Různé: 
Starosta obce informoval zastupitele,že MěÚ Vsetín, 
odbor životního  prostředí zaslal Usnesení a Oznámení o 
zahájení řízení o stanovení výše odvodů  za odnětí půdy 



 

4. Pěší komunikace „chodníky“-zpracování 
projektové dokumentace, sepsání smlouvy 
Během opravy komunikace Ústí-Hovězí, bude nutná 
oprava chodníků podél této komunikace. Tato oprava 
bude financována obcí Janová. Starosta obce navrhl 
využít na tuto akci dotační titul vypsaný Státním 
fondem dopravní infrastruktury, zaměřený na výstavbu, 
rekonstrukce a osvětlení chodníků. Uvedl, že je ale 
nutné přepracovat projektovou dokumentaci. Starosta 
obce navrhl přepracování projektové dokumentace pro 
stavební povolení a přípravu a podání žádosti o stavební 
povolení. 
Návrh usnesení č. 370/1113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje žádost o přepracování projektové 
dokumentace a zpracování návrhu o vydání stavebního 
povolení. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 370/1113 bylo schváleno 
 
Starosta obce zároveň uvedl, že je také nutné sepsat 
smlouvy o podmínkách a právu provést stavbu s 
Ředitelstvím silnic Zlínského kraje a Tatranem Janová. 
Návrh usnesení č. 371/1113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje sepsání smlouvy o podmínkách a právu 
provést stavbu s Ředitelstvím silnic Zlínského kraje a 
Tatranem Janová. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 371/1113 bylo schváleno 
 
5. Inventarizace 2013, inventarizační komis – 
příprava 
Inventarizace bude probíhat dle Směrnice č. 3/2011 
Inventarizace majetků a závazků. Pro rok 2013 k 
provádění inventarizace navrhl starosta obce 
inventarizační komis ve složení: 
předseda inventarizační komise: Ing. Karel Eliáš, 
členové komise: Dalibor Bartík, Taťána Hradová, Petr 
Pagáč, Jiří Pončík, Miroslava Kotrlová 
Zastupitelé navrženou komisi schválili. 
Návrh usnesení č.372/1113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje inventarizační komisi pro rok 2013 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č.372/1113 bylo schváleno 
 
6. Různé: 
Starosta obce uvedl, že dokumentace k výstavbě 
kanalizace je postoupena na Státní fond životního 
prostředí, která si vyhradila právo na odsouhlasení 30 
dnů. Bylo přislíbeno, že do konce roku bude výběrové 
řízení na zhotovitele provedeno. 
 
Obecní úřad obdržel stížnost od manželů Kaizerových a 
žádost o podání vysvětlení k nově vzniklé přístupové 
komunikaci od manželů Kopeckých. 
Tento problém bude dořešen a ukončen na místě, při 
geometrickém vyměření a následném sepsání kupní a 
směnné smlouvy. 
 
Zápis z 40. zasedání zastupitelstva obce 

Janová 
(bez kontroly a textových úprav redakce) 

1. Zahájení: 

Zápis 38. zasedání zastupitelstva – pokračování 
ze zemědělského půdního fondu za účelem stavby 
„cyklostezka“. Konečná výše odvodu byla stanovena v 
celkové výši 309.080,- Kč. Po zaplacení celnímu úřadu, 
se 40% z částky vrací zpět do rozpočtu obce Janová. 
 
Obecní úřad Janová byl informován Lesy České 
republiky,s.p., Správa toků-oblast povodí Moravy, že 
bude provedeno odstranění nánosů z koryta vodního toku 
Janovský potok, p.č. 2821 v k.ú. Janová, z důvodu snížení 
průtočného profilu koryta. Práce budou provedeny do 
konce roku 2013, poté co Správa toků ve výběrovém 
řízení vybere zhotovitele. Za minimálních průtoků se 
odstranění nánosu nebude provádět. 
 

Zápis z 39. zasedání zastupitelstva obce 
Janová 

(bez kontroly a textových úprav redakce) 
1. Zahájení 
Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání 
zastupitelstva v 17,00 hod. Přivítal přítomné členy 
zastupitelstva a hosty. Bylo přítomno osm zastupitelů 
obce, které je tímto usnášeníschopné. Nepřítomna 
Michaela Petřeková DiS. – omluvena.   
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Josef Pončík.  
Na návrh starosty obce byl předložený program doplněn o 
jeden bod.  

• Příprava k inventarizaci majetku k 
31.12.2013, ustavení inventarizační 
komise 

Návrh usnesení č. 367/1113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje doplněný program jednání  
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 367/1113 bylo schváleno 
 
Kontrola usnesení: 
266/11 – Nedořešená záležitost u pana Kaizera (výměna 
pozemků) -    trvá 
 
2. Rozpočtové opatření č. 7/2013-návrh 
Uvedené rozpočtové opatření bylo všem zastupitelům 
zasláno před zasedáním zastupitelstva. Paní Kotrlová 
vysvětlila jednotlivé položky a jejich úpravy, zodpověděla 
dotazy zastupitelů. Navržené rozpočtové opatření bylo 
jednohlasně schváleno. 
Rozpočtové opatření č.7/2013-návrh, je přílohou tohoto 
zápisu. 

Návrh usnesení č. 368/1113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje předložené Rozpočtové opatření č. 7/2013.  
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 368/1113 bylo schváleno 
3. Rozpočet na rok 2014 - návrh 
Učení obce předložila zastupitelům návrh rozpočtu na rok 
2014. Zdůvodnila předložený návrh. Tento návrh bude k 
připomínkování vyvěšen 15 dnů na úřední desce i na 
stránkách.  Na příštím zastupitelstvu bude předložen ke 
schválení. 
Rozpočet na rok 2014-návrh, je přílohou tohoto zápisu. 
Návrh usnesení č. 369/1113: Zastupitelstvo obce bere 
na vědomí návrh rozpočtu na rok 2014. 



 

Zápis ze schůze sportovně kulturního výboru je přílohou 
tohoto zápisu. 
 
Dalibor Bartík upozornil na problémy s osvětlením 
sportovní haly (nutné časté nastavování doby svícení). 
Starosta obce přislíbil vyřešení tohoto problému. 
 
Jan Machalec, starosta obce, uvedl, že Zlínským krajem 
byla písemně přislíbena finanční výpomoc na akci 
Kanalizace obce Janová. Peníze by měly být obci 
uvolněny v roce 2015. 
 
Manželé Němcovi se dotazovali, zda bude kanalizace 
budována i v lokalitě Řečiska II a zda bude provedena 
následná oprava komunikace. Starosta obce Jan 
Machalec ujistil, že se kanalizace bude budovat i v této 
lokalitě a následně bude provedena oprava komunikace. 
 
Pan Radim Kopecký se dotazoval, jak vypadá situace s 
příjezdovou cestou k jejich nemovitosti. Pan starosta 
sdělil, že bylo provedeno zaměření a nyní je 
vypracováván geometrický plán, na základě kterého 
bude vypracována kupní a směnná smlouva s manžely 
Kaizerovými. Dle názoru zastupitelů proběhlo zaměření 
pozemku tak, jak bylo dohodnuto při místním šetření, a 
považují šířku cesty za dostatečnou.  Manželé Kopečtí 
nesouhlasí s šířkou cesty, považují ji za úzkou. 
 

ANEŽKA BOGÁROVÁ Z JANOVÉ 
SLAVÍ STÉ NAROZENINY 

Když přišli paní Bogárové popřát k narozeninovému 
jubileu zástupci obce a státu, vyrušili ji při četbě románu 
Khaleda Hoseiniho Tisíce planoucích sluncí. Vedle na 
stolku měla již připravený příběh o lásce Takhle to končí 
od Kathleen MacMahonové. Ve svých sto letech je 
Anežka Bogárová náruživou čtenářkou. 
   Knihu rovněž používá jako ukolébavku. „Někdy spím 
jak dřevo, ale jindy zase nemůžu usnout. A tak si 
vezmu knihu a čtu, dokud se zase neunavím,“ usmívá 
se s veselou jiskrou v oku paní Bogárová. „Jenom toto 
mě rozčiluje,“ a plácne se dlaní po kyčli, která ji 
upoutala na lůžko. 
   Ke stým narozeninám přišel paní Anežce Bogárové 
popřát především zdraví a duševní pohodu Jan 
Machalec, starosta obce Janová, místostarostka obce 
Karla Vašťáková a stát zde zastupovala zaměstnankyně 
Okresní správy sociálního zabezpečení a důchodového 
oddělení Ludmila Pekarová. Gratulanti předali 
oslavenkyni květiny a dárkový koš, paní Pekarová navíc 

Zápis 40. zasedání zastupitelstva - pokračování 
Zasedání zastupitelstva obce starosta Jan Machalec zahájil 
v l7,00 hod. Přivítal přítomné členy zastupitelstva a hosty. 
Na zasedání bylo přítomno osm členů zastupitelstva, které 
je tímto usnášeníschopné. Nepřítomna Taťána Hradová – 
omluvena. Zapisovatelem byla ustanovena Karla 
Vašťáková, ověřovateli jmenování Ing. Karel Eliáš a Aleš 
Olšák. Starosta obce doplnil program jednání o jeden bod: 

• Rozpočtové opatření č.8/2013- návrh. Zařazení na 
začátek zasedání. 

Návrh usnesení č. 373/1113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje doplněný program jednání. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 373/1113 bylo schváleno 
 
2. Rozpočtové opatření č. 8/2013-návrh 
Rozpočtové opatření č.8/2013 bylo zastupitelům zasláno 
před zasedáním zastupitelstva. Účetní obce Miroslava 
Kotrlová zastupitelům zdůvodnila jednotlivé úpravy 
rozpočtových položek. V diskuzi uvedla, že ke konci roku 
musí být příjmové dotační položky dle skutečnosti a 
rozpočet vyrovnaný. Připravila výkaz FIN 2-12, jak bude 
vypadat podle upraveného rozpočtového opatření. 
Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. 
Návrh usnesení č. 374/1113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Rozpočtové opatření č.8/2013“. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 374/1113 bylo schváleno 
 
3. Zadávací dokumentace TDI pro akci „Kanalizace 
obce Janová“-nabídka 
Zadávací dokumentace pro podlimitní veřejnou zakázku 
na Technický dozor investora (TDI), byla zastupitelům 
zaslána k prostudování před zasedáním zastupitelstva. 
Dotazy zastupitelů k zadávací dokumentaci na TDI 
starosta obce objasnil. Zastupitelé s předloženou Zadávací 
dokumentací TDI souhlasili. 
Návrh usnesení č. 375/1113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Zadávací dokumentaci TDI pro akci 
„Kanalizace obce Janová“. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 375/1113 bylo schváleno 
 
3. Mandátní smlouva-TDI pro akci “Kanalizace obce 
Janová“ 
Starosta obce předložil zastupitelům Mandátní smlouvu - 
TDI pro akci „Kanalizace obce Janová“. Starosta obce 
požádal zastupitele o pověření k podpisu této smlouvy 
s vítězem výběrového řízení na TDI. Zastupitelé souhlasili 
a pověřili starostu obce k podpisu této Mandátní smlouvy. 
Návrh usnesení č. 376/1113: Zastupitelstvo obce 
pověřuje starostu obce k podpisu Mandátní smlouvy na 
TDI pro akci „Kanalizace obce Janová“. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 376/1113 bylo schváleno 
 
4. Různé: 
Petřeková Michaela DiS zaslala zápis ze schůze sportovně 
kulturního výboru, Sdružení janovských rodičů a 
přizvaných hostů. Dotázala se možnost bezplatného 
zapůjčení sportovní haly pro připravované akce - 
Papučový bál a Pyžamový karneval s Večerníčkem. 
Starosta obce vyslovil souhlas. 



 

písemnou gratulaci ministra práce a sociálních věcí 
Františka Koníčka. 
   Paní Anežka Bogárová prošla za svůj život 
neuvěřitelnými šesti změnami politických systémů. Ještě 
tři roky žila za vlády císaře Františka Josefa I. a celkem 
pět let za soumraku Habsbursko-lotrinské dynastie. Pak 
přišla masarykovská první republika. Dynamicky se 
rozvíjející demokracii vystřídala další poroba Böhmen 
und Mähren, poté tři roky nemastné neslané demokracie 
a nástup komunistů k moci na celých 41 let. Dnes žije 
paní Bogárová téměř čtvrt století v dalším pokusu o 
demokracii. Jen vzpomínky na tak rozdílné systémy by 
zajisté vydaly na tlustou knihu vzpomínek.  
   A když jsme u vzpomínek, možná dnes už málokdo ví, 
že to byla právě tato žena, slavící stoleté jubileum, která 
se zasloužila o zalesnění pozemků od Snozku směrem do 
Hořanska. 
   Za květiny byla Anežka Bogárová ráda, ty miluje celý 
svůj život. Vyjmenovala dlouhou řadu názvů květin, 
které kolem domku pěstovala. Při volné chvilce si ihned 
nasadila brýle a přečetla si také dopis od pana ministra. 
Když donesla snacha se synem dort, vlastnoruční výtvor 
rodiny ke stým narozeninám, zeptala se jí místostarostka 
obce, jaké jídlo jí ve sto letech chutná nejvíce. Anežka 
Bogárová se smíchem odpověděla: „Co mňa nesní, to 
sním já. Chutná mně všecko.“ 
   O paní Bogárovou pečuje její syn se snachou, a i když 
je, podle vlastních slov, stále sekýruje, proč ji nepošlou 
do domu soustředěné péče, aby neměli trápení, je vidět, 
že přece jen i pro ni být doma znamená mnoho. Přejeme 
paní Anežce Bogárové, aby ještě dlouhá léta prožívala 
šťastné dny v kruhu rodiny a blízkých, aby ji alespoň 
v rámci možností nezlobilo zdraví a aby jí štamprlka 
Becherova likéru chutnala stejně jako při narozeninovém 
přípitku k oslavě sta let života. 
     text a foto: Radomír Dolanský 

JANOVÁ PŘIVÍTALA NOVOROZENÉ 
OBČÁNKY 

Obec Janová je jedna z těch, které si stále uchovávají 
tradici vítání novorozených občánků.  Že při téhle akci 
panuje nejen slavnostní nálada, ale i pocit sounáležitosti 
občanů a obce, dokazuje vždy takřka stoprocentní účast 
rodičů s novorozeňaty. 
   Letos se vítání občánků zúčastnilo devět dětí z deseti 
novorozených občánků. Akce se, jako obvykle, konala 
v jedné z tříd základní školy. Váza plná růží, obraz 
matky s dítětem v náručí, kolébka s miminkem. To je 
slavnostní scéna k přivítání maličkých, které teprve 
nedávno přivítala planeta Země. 
   V očích maminek nezakrytá pýcha a láska, tatínkům se 
v očích musí trochu hledat, ale je tam také. Babičky a 
dědové se neradují jen nad vnučkami a vnuky, ale mají 
radost umocněnou na druhou, poněvadž vítají děti svých 
dětí. Vítají je tak trochu jako mezi svými, poněvadž na 
vesnici mají k sobě lidé přece jen pořád o něco blíže. 
Fleše fotoaparátů, kamery zaznamenávající dění, 
prostředí spíše připomínající návštěvu některé z hvězd 
filmového nebe. Zde však svítí hvězdičky mnohem 
vzácnější, čisté jako list, na kterém je pouze jméno. 
   Všechny vítá místostarostka obce Karla Vašťáková. 
Několika slovy a krátkou básní pozdraví všechny 
přítomné. Pak již vítají děti jejich starší kamarádi ze 
školy. Zazní zde indiánská ukolébavka Ho, ho Watanay, 
vystoupení s flétnami, říkanky, básničky. Malí oslavenci 
zvědavě pokukují, copak se to děje. Vypadá to však, že 
některá nemluvňata více zajímá cucání vlastních prstů. 
Ano, jsou ještě ve věku, kdy rozhodují ona, co se bude 
dít. 
   Povstáním všichni vítají starostu obce Jana Machalce, 
nyní jako zástupce českého státu. Rovněž starosta vítá 
všechny přítomné a především malé a nové občánky 



 

Janové. V současné době, kdy se mnohé obce spíše 
vylidňují, je každý přírůstek po právu oslavován. Po 
krátkém projevu následuje zápis do pamětní knihy, 
gratulace, předání růže mamince, dárků novorozencům 
a již tradiční fotografování dětí v obecní kolébce. 
Takové bylo slavnostní přivítání nových občánků 
Janové. 
      text a foto: Radomír Dolanský    

VERNISÁŽ K PAMÁTCE JOSEFA 
VAŇKA 

   Po několikaměsíčních přípravách se v Základní škole 
Janová uskutečnilo slavnostní odhalení stálé expozice 
k památce Josefa Vaňka, všestranného sportovce, ale 
především známého a úspěšného motocyklového 
závodníka, který žil řadu let v obci Janová. 
   K tomuto dni vedla poměrně dlouhá cesta. První kroky 
se začaly odvíjet od vzpomínání Josefa Olšáka při 
setkáních s redaktorem Janovských listů. Poté cesta 
vedla k paní Miroslavě Světlíkové, která dnes bydlí 
v domě po Josefu Vaňkovi. Ta poskytla nejen další 
informace, ale především kontakt na paní Růženu 
Kuřeovou, dceru Josefa Vaňka, žijící v německém 
Mnichově. Její souhlas s poskytnutím informací 
odstartoval další etapu vzpomínek na Josefa Vaňka. 
   Paní Kuřeová poslala redakci k zapůjčení knihu o 
motocyklových závodech v ČSSR, ale především Deník 
sportovce, který si vedl sám Josef Vaněk. Zde si od 
předválečných let zaznamenával své sportovní úspěchy. 
Zpočátku to bylo v sedle závodního kola a v zimních 
měsících na lyžích při soutěži v hlídkách. Časem se 
z těchto lyží staly běžky a soutěž hlídek se přejmenovala 
na biatlon. Teprve po řadě let se Josef Vaněk dostal 
k motocyklovému sportu, kterému zůstal již věrný 
napořád. Ať jako závodník nebo vynikající mechanik 

mechanik a inovátor závodních strojů (viz článek 
Janovské listy 3/2012). 
   Mezitím redakce Janovských listů publikovala články 
o Josefu Vaňkovi v regionálním tisku a zpravodajských 
serverech. Rovněž byl podán na MěÚ Vsetín podnět 
k udělení titulu Čestný občan města Vsetín in 
memoriam, ale ten město zamítlo s naprosto 
nepravdivým odůvodněním, že Josef Vaněk žil většinu 
života v obci Janová (obec byla v těch letech součástí 
města Vsetín). 
   Přibližně v té době oslovil písemně redakci Janovských 
listů Josef Šprdlík z Liberce, který si přečetl 
v Janovských listech (ano, i v Liberci se čte zpravodaj 
obce Janová) článek o Josefu Vaňkovi. Nabídl darem 
k umístění do stálé expozice několik pohárů Josefa 
Vaňka z motocyklových závodů. Taková možnost se 
neodmítá. 
   Ale kde vytvořit expozici? Kde najít místo dostatečně 
navštěvované lidmi, aby dostála výstavka svého poslání? 
Nabízela se kancelář starosty obce, ale zde chodí občané 
řešit problémy a není prostor pro studování vystavených 
předmětů. Výborným místem by byl vestibul obecního 
úřadu, ale během příprav se shromáždilo tolik pohárů a 
předmětů do expozice, že by i místo ve vestibulu bylo 
nedostatečné. Proto redaktor Janovských listů oslovil 
ředitele ZŠ a MŠ Janová Michala Lucbauera, zda by 
nesouhlasil s umístěním expozice ve škole. Souhlasil a 
tím bylo rozhodnuto.  
   Umístění ve škole mělo i další význam – vzor 
úspěšného sportovce, který zůstával na druhou stranu 
běžným občanem, jehož jste mohli potkávat jako 
kohokoliv jiného. Nikoliv vzor vrcholového sportovce, 
kterého vidí děti pouze 99% občanů pouze na plakátech 
nebo v televizi, ale člověk, kterého osobně znali jejich 



 

dědové a babičky. Takovou výstavkou úspěšného borce 
se může pochlubit málokterá obec. 
   Na návrh ředitele Lucbauera byla expozice umístěna 
do jídelny školy. Důvody pro toto řešení byly 
jednoznačné. Školní učebna by snad byla důstojnějším 
místem, ale přece jen se zde dostanou nanejvýš rodiče 
školáků, výjimečně při akcích i někteří další občané. Ale 
školní jídelna funguje často jako místo setkávání spolků, 
k pořádání řady přednášek a výtvarných setkání. 
Docházejí si zde občané pro obědy a v neposlední řadě 
již několik let zde probíhají veškeré volby. Takže jídelna 
je opravdu nejnavštěvovanějším prostorem v budově 
školy a umístění expozice Josefa Vaňka právě zde bohatě 
splnilo svůj účel. 
   Nastala doba realizace. Josef Šprdlík zaslal z Liberce 
čtyři skleněné poháry. Bohužel, Česká pošta přes 
důkladné zabalení a označení zásilky jako křehké 
doručila obsah poškozený. Jeden z pohárů byl rozbitý. 
Velmi nepříjemný začátek realizačních prací. Řadu 
předmětů do sbírky věnovala paní Miroslava Světlíková. 
Poháry, obraz závodících motocyklistů, který pro Josefa 
Vaňka vytvořili přátelé a jenž visel v jeho dílně 
mechanika a řadu medailí z dob cyklistického a 
lyžařského období. Paní Světlíková rovněž věnovala 
tablo s fotografiemi dokumentující motocyklový život 
Josefa Vaňka. 
   Monumentální mramorové ocenění s broušeným 
motivem věnovala do expozice paní Růžena Kuřeová. 
Byl to poslední z očekávaných darů, který dovezli 
Kuřeovi z Německa den před vernisáží. Z těch 
neočekávaných darů to byl pohár věnovaný Josefem 
Olšákem přímo při slavnostním odhalení expozice a 
příslib praneteře Josefa Vaňka paní Juřicové, která chce 
věnovat velký broušený pohár do stálé expozice. 
   Vytvoření takového díla, jakým je připomínka úspěchů 
Josefa Vaňka, vyžaduje samozřejmě finance. Škola, jako 
příspěvková organizace, by určitě nemohla financovat 
takový projekt. Prací k vytvoření důstojné expozice 
nebylo málo. Výroba velké vitríny k vystavení pohárů a 
medailí, podstavec pro mramorové ocenění, sklenářské 
práce a řada dalších výdajů. To vše zaštitili svým 
sponzorstvím Petr Olšák a obec Janová. Petr Olšák 
věnoval k vytvoření vitríny a podstavce materiál, 
vlastní práci a čas, kdy vše bezplatně zhotovil. Obec 
přispěla na sklenářské práce a pohoštění. Za tuto 
pomoc realizátoři projektu velmi děkují, poněvadž bez ní 
by expozice nemohla vzniknout. 
Významnou měrou pomocí přispěli rovněž Petr 
Pagáč a Michal Tkáč při instalaci výstavky 

a zajištění výzdoby akce i přípravu pohoštění mistrně 
zvládly Eva podešvová a Marie Olšáková. Opravu 
obrazu včetně oživení barev a nanesení ochranné 
vrstvy stejně jako všichni ostatní zúčastnění bez 
nároku na odměnu provedla Zlaťa Svobodová. 
Exponáty daroval Lubomír Šprdlík, Růžena 
Kuřeová, Miroslava Světlíková a Josef Olšák. Všem 
patří velké poděkování. 
   V sobotu 21. září 2013 krátce po 14. hodině zahájil 
přivítáním hostů Radomír Dolanský vernisáž stálé 
expozice k památce Josefa Vaňka, všestranného 
úspěšného sportovce, který část života prožil v obci 
Janová. Vernisáže se zúčastnilo přes padesát hostů. Hned 
zpočátku se budova školy stala místem radostných 
setkání pamětníků, ale i přátel a známých paní Kuřeové. 
Své kamarády z prázdninových měsíců strávených u 
babičky v Janové vítal syn Růženy Kuřeové Filip. 
Vernisáže se zúčastnil i Josef Tkadlec, tvůrce sítě 
obchodů ve Vsetíně a stálý sponzor rozličných akcí ve 
své rodné obci Janové. Expozici navštívila rovněž 
kamarádka a bývalá sousedka Vaňků, dnes bydlící 
střídavě v Paříži ve Spojených státech, ale často i 
v rodném Vsetíně. 
   Krátkým proslovem přivítal přítomné ředitel školy 
Michal Lucbauer. Poděkoval sponzorům a všem, kteří 
pomáhali při přípravě akce, vysvětlil důvody, proč byla 
expozice umístěna právě v prostorách jídelny a vyzdvihl 
přínos Josefa Vaňka jako velkého vzoru pro žáky školy, 
ale i pro obec jako celek. Zároveň vyzval přítomné, že 
po slavnostním odhalení expozice budou k prohlídce 
hostům zpřístupněny i další prostory školy. Toto pozvání 
řada hostů využila, poněvadž modernizace výuky, 
podmínky a mimoškolní vyžití se v posledních letech, 
právě po příchodu ředitele Lucbauera,podstatně zlepšily. 



 

ROZEBÍRÁNÍ LAVIČEK NIC NEŘEŠÍ! 
   Po řadu generací platí, že dospívající mládež si 
k setkáním vybírá místa, která nejsou na očích nejen 
rodičům, ale dospělákům vůbec. Netýká se to určitě 
pouze skupinek, které se rozhodnou páchat věci 
zakazované. Prostě jde o běžné chování dorůstajících 
dětí, počátky osamostatňování, kdy děti odmítají být pod 
neustálým dozorem dospělých. 
   Jako všude jinde, platí tyto zákonitosti i v Janové. 
Během posledních let se místy schůzek stávaly například 
zastávky ČD nebo ČSAD, tribuna na hřišti nebo lavička 
u prodejny Jednoty. Na těchto místech se děly věci, 
které by se děly kdekoliv jinde, kde by se party 
kamarádů setkávaly. Jedná se o věčný souboj generací, 
kdy dospělí tvrdí, že oni by si toto za svých mladých let 
nikdy nedovolili, což o jejich generaci tvrdili zase jejich 
předkové. Ale je to také vzdor dospívajících proti 
ustáleným zvykům. 
   Třeba proti pořádku. Je otázkou, zda by adolescenti 
použili odpadkový koš, i kdyby jej měli hned „pod 
nosem“. Ale určitě nepůjdou s prázdnou lahví nebo 
krabičkou od cigaret třicet i více metrů, aby ji hodili do 
nejbližšího koše. Doma něco nemyslitelného, si na 

Samotný Jarek svým přísným okem dohlížel na 
spokojenost hostů. V takovém prostředí nejen více chutná, 
ale i celé přátelské odpoledne mělo úplně jinou příchuť.  
   My, Džejmsovci a naši přátelé, jsme velmi rádi, že 
Zdenka a Jarek podnikají takovým způsobem právě v naší 
obci, a rádi za takovou pozornost zaplatíme. Protože 
zdaleka ne všude je takový přístup k hostům 
samozřejmostí. Proto děkujeme za vytvoření příjemného 
prostředí a za hezky strávené odpoledne a podvečer. 
       text: Džejmsovci 
 

KORYTO POTOKA VYBAGROVÁNO 
   Po několika letech odkladů zapříčiněných jak převodem 
vlastnictví, tak klasickým ustáleným rčením v této 
republice „nejsou finance“, došlo konečně k vyčištění 
části potoka tekoucího z Hořanska. I když byl vybagrován 
přibližně od zvonice, jednalo se především o kritický úsek 
od mostku nad školou až k mostu u obecního úřadu. 
   Především za školou se výška břehu počítala už jen na 
centimetry, takže i nevelká letní průtrž nebo rychlé zimní 
tání hrozilo vylitím z břehů a zatopením okolních domů. 
Po dlouhé době můžou občané v této lokalitě zase klidněji 
usínat. 
       text a foto: Radomír Dolanský 

Za obec Janovou promluvil starosta Jan Machalec. 
Zavzpomínal na doby, kdy sledovali za burácení motoru 
rychlostní zkoušky Josefa Vaňka na rovince mezi 
Janovou a Hovězím. Vyjádřil podporu akcím tohoto 
druhu, které dotvářejí historii obce, ale taky Janovou 
zviditelňují a mezi školáky vychovávají pocit 
sounáležitosti s obcí. Také poděkoval všem, kteří se na 
realizaci projektu zúčastnili. 
   Na vernisáž donesl běžecké lyže a čepici, dar od Josefa 
Vaňka, Stanislav Chuděj. Povyprávěl přítomným historii 
lyží, ale i o jejich přátelství. Na závěr promluvila dcera 
Josefa Vaňka. Vzpomněla tatínkovu sportovní kariéru, 
především jeho lásku, motocyklový sport. Zavzpomínala 
i na dobu prožitou v Janové a poděkovala za vytvoření 
vzpomínkové expozice, která připomíná tolik úspěchů 
jejího otce. 
   Nadešel čas slavnostního odhalení. Tohoto aktu se 
chopil ředitel školy Michal Lucbauer. A pak se již 
expozice předvedla Růženě Kuřeové, její rodině a všem 
přítomným hostům, kteří slavnostní okamžik doprovodili 
nadšeným potleskem. Následoval slavnostní přípitek a 
raut, při němž hosté debatovali, vzpomínali a řada z nich 
se ráda pozdravila s paní Kuřeovou a její rodinou. Obec 
Janová je opět bohatší o znovunalezenou historii. 
      text a foto: Radomír Dolanský 
 

   OZNÁMENÍ 
   Na internetových stránkách obce www.janova.cz 
najdete na úvodní straně v horní liště (pod fotografiemi) 
nový odkaz Kanalizace. Zde budete moci najít dostupné 
informace týkající se realizace akce Kanalizace obce 
Janová. Pokud proběhnou úspěšně jednání s projekční 
firmou, měla by se zde objevit i celková přehledka 
projektu, aby se občané mohli seznámit s trasou vedení 
kanalizace. 
 

DŽEJMSOVCI  DĚKUJÍ 
   Na neděli 10. 11. 2013 si naše skupina Džejmsovci s 
věrnými přáteli objednala husí hody v kavárně ZZJM - 
svatomartinskou husu se zelím a knedlíkem. Nejen, 
abychom uctili chutným pokrmem dlouholetou tradici, 
ale především, abychom s přáteli pobyli a podebatovali o 
všem možném. 
   Když jsme se dostavili do kavárny, čekalo nás 
nepříjemné překvapení. V salonku byla připravena 
slavnostní tabule, vypovídající o chystané oslavě 
životního jubilea nebo dokonce o svatební veselici. 
Očekávané příjemné posezení se pomalu rozplývalo a 
představa na husu pojídanou ve výčepu hořkla. Pouze 
však do chvíle, než jsme byli ujištěni, že tato překrásná 
slavnostní tabule byla opravdu přichystána pro nás. A jak 
jsme nazýváni místní satiricko-humoristickou skupinou, 
tentokrát nás dostali hostitelé.  
   Odborně vyškolený personál kavárny se totiž postaral o 
mimořádnou, profesionálně připravenou tabuli a zajistil 
tak pro nás opravdu velmi hezké posezení při svíčkách. I 
samotné husí pochoutky byly tak chutně připraveny a 
lákavě naaranžovány, až přecházel zrak. Za to patří dík 
skvělé kuchařce paní Zdence Zajíčkové.  Na zapití 
slavnostního jídla zajistil Jarek Machalec výborné mladé 
svatomartinské víno, které bylo letos mimořádně 
lahodné. Jistě i díky atmosféře a profesionální obsluze. 



 

veřejných prostranstvích dosyta užívají. 
   Kontrolní výbor zastupitelstva obce upozorňuje 
opakovaně na nedostatečný úklid u lavičky naproti 
Jednoty, na zastávkách ČD a ČSAD. Jedním z návrhů 
možných řešení také bylo, aby se lavička u Jednoty 
přemístila na stranu k obchodu, aby mládež byla na 
očích. Nakonec se vše vyřešilo rozebráním lavičky. 
Lavička přestala existovat, ale miniskládka odpadu za ní 
zůstala dodnes. A mládež? Ta se jednoduše přesunula 
jinde a žije si i nadále ve svém mikrosvětě, ať se to 
dospělým líbí či nikoliv. Třeba na rampu obchodu 
Jednoty. Ale tam je to asi v pořádku. Rampa totiž nepatří 
obci. 
   Jedna ze skupin se přestěhovala na oblíbené místo 
schůzek mládeže, na tribunu TJ Tatran Janová. Zde, 
paradoxně všem mnohem více na očích, mají své 
soukromí. Soukromí pravděpodobně dokonalé, když 
správce areálu při úklidu nalezl injekční stříkačky nebo 
toluen, ředidlo používané k výletům do ráje již za 
socialismu, a ručníky napuštěné touto těkavou látkou. A 
samozřejmě hromady odpadků. Dostačující důkaz, že 
rozebrání lavičky nic nevyřešilo. Problém se pouze 
přesunul na jiné místo. Můžeme jen doufat, že nyní 
nepřijde nikdo s návrhem rozebrat tribunu. 
   Chodník kolem tribuny je rovněž vycházkovou 
promenádou pro pana Matulu a jeho vnuka v kočárku. 
Pan Matula při jedné z procházek míjel mládež sedící na 
tribuně. Nezvyšoval hlas, nespílal, nevyhrožoval tresty a 
oznámeními, represí. Promluvil si s adolescenty spíše 
jako dědeček s odrostlými vnuky a vnučkami. Zeptal se 
jich, například, jak budou chtít jednou v budoucnu učit 
své vlastní děti pořádku, když oni sami něco takového 
neumí? Pak pokračoval v procházce. 
   Zpovzdálí viděl, že především dívky, ale i několik 
chlapců vstalo a společně začali vydloubávat odpadky 
zatlačené mezi lavicemi. Při zpáteční cestě míjel 
vrchovatý koš odpadků. Možná těm dorůstajícím dětem 
pouze chybí, aby s nimi někdo normálně promluvil, místo 
věčného zatracování a výhružek tresty. Taková cesta 
vede pouze k válce s dospěláky. 
   Samozřejmě, vždycky se najdou arogantní jedinci, kteří 
budou se společností bojovat svůj předem prohraný boj 
třeba i podstatnou část života. Ale s převážnou částí 
mládeže se dá rozumně domluvit. Alespoň tu a tam. Jen 
se musí najít ti, kdo s nimi dialog povedou. Pokud 
nezvládnou vlastní děti rodiče, tak obec zde již mnoho 
nezmůže. Ale zbavovat se problému rozebíráním laviček 
nevede nikam. 
Na základě podnětů Jaromíra Zbranka a Josefa Matuly 
zpracoval Radomír Dolanský+ foto 

PODAŘÍ SE OMEZIT RYCHLOST 
AUTOMOBILŮ PROJÍŽDĚJÍCÍCH 

OBCÍ? 
   Vozidla projíždějící obcí po silnice II. třídy č. 487 
jedou často rychlostí vyšší než povolenou. Nejenže 
jsou ohroženi chodci, ale také obyvatelé domů 
přiléhající k této komunikaci si stěžují poměrně často 
na zvýšenou hladinu hluku. V příštím roce dojde 
k opravě zmíněné komunikace a je možné, že 
opravená cesta bude více svádět k vyšším rychlostem. 
   Jednou z možností jak přimět řidiče k omezení 
rychlosti je instalace radarových měřičů rychlosti. 
Jejich umístění jsem navrhoval již v roce 2008. Tyto 
radary měly být pořízeny v rámci budování 
bezdrátového rozhlasu a jejich pořízení měla krýt 
dotace. Bohužel, nakonec byly z tohoto projektu 
vyřazeny. Poskytovatel dotace se rozhodl, že na radary 
dotace poskytnuty nebudou, a tak byl vybudován 
pouze bezdrátový rozhlas.  
   Proto jsem na konci roku 2012 znovu navrhl 
zakoupení měřičů rychlosti a předložil konkrétní 
nabídku. Zastupitelstvo se rozhodlo odložit tuto 
záležitost až po opravě komunikace Ústí – Hovězí. 
V září letošního roku starosta obce tuto problematiku 
znovu otevřel a navrhl zařadit náklady na tuto akci do 
rozpočtu na rok 2014. Zastupitelé jeho návrh schválili 
a vyčlenili na tento účel prostředky ve výši 150 tis. 
Kč.  
   V příštím roce by tedy mělo dojít k instalaci těchto 
měřičů rychlosti, informujících řidiče, zda jedou 
povolenou rychlostí. V průběhu diskuze na zasedání 
zastupitelstva bylo uvedeno, že na mnoho řidičů 
nemají tyto radary vliv a rychlost nesníží ani po 
upozornění, že by měli zpomalit. Jako možné řešení 
bylo navrženo instalovat místo pouhého měřiče 
rychlosti radarem řízený semafor. V tomto případě by 
totiž řidiči jedoucímu příliš rychle naskočila červená a 
on by tak zpomalit musel. Tento systém je však oproti 
měřiči přibližně dvojnásobně dražší a dvě jednotky by 
vyšly na 260 – 300 tis. Kč. Na druhou stranu je však 
mnohem účinnější. 
   Svůj názor na tuto problematiku můžete sdělit 
zastupitelům obce, kteří budou rozhodovat, jaké řešení 
zvolí. Nebo můžete hlasovat v anketě na webových 
stránkách obce. 
    text: Ing. Karel Eliáš 
 

RADARY NEBO SEMAFORY – 
POLOFUNKCE A FUNKCE 

   Situaci pro chodce, ale i obyvatele, kteří bydlí u 
hlavní silnice v Janové, je možné označit z určitého 
pohledu za nebezpečnou. Toto nebezpečí mají na 
svědomí řidiči, kteří obcí projíždí mnohem rychleji, 
než povoluje vyhláška. Poměrově jde pravděpodobně 
o procento překračující 50%. Velmi často je 
problematické silnici vůbec přejít. Jak tedy řešit daný 
problém? 
   Karel Eliáš, zastupitel obce, navrhl umístění dvou 
radarů přibližně na začátku rovinaté části silnice 
probíhající obcí. Radary jsou pouze informativní. I 
podle neoficiálních vyjádření policistů na dotazy 
redakce osloví pouze část řidičů, těch, kteří rychlost 



 

víceméně dodržují běžně. Ale ten, kdo chce obcí projet 
osmdesátkou tak učiní bez ohledu na radar. Navíc podle 
řady oficiálních šetření řidiči za tímto informativním 
radarem ihned zrychlují. Takže z tohoto pohledu jde 
pouze o polofunkční zařízení pro použití v obci. Jestliže 
by řidič reagoval a u družstva zpomalil na rychlost 50 
km/h, u autobusových zastávek by jel opět svých 
osmdesát. 
   Ovšem zvýšení bezpečnosti silničního provozu na 
hlavní silnici je nutné řešit. Zde je možné parafrázovat 
Carnegieho výrok: „Nejsme tak bohatí, abychom mohli 
kupovat levné (rozuměj polofunkční) věci.“ Josef 
Pončík, rovněž zastupitel obce, navrhl při této debatě 
realizaci nákupu dynamických semaforů. Jejich systém 
fungování je ve zkratce takový: Jede-li vozidlo rychleji 
než 50 km/h, čidlo zareaguje a na semaforu se rozsvítí 
červená. Pokud řidič v dostatečné vzdálenosti zpomalí, 
přepne se semafor na zelenou, aniž by řidič musel 
zastavit. Takových systémů existuje řada různých druhů a 
samozřejmě i rozdílných cenových relací. 
   Tento systém je sice finančně náročnější, ale zběsilé 
řidiče zastavuje, nikoliv pouze informuje o rychlosti, jako 
je tomu u radaru. Na takové systémy se však poskytují 
dotace, například ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury nebo se čas od času otevírají dotační tituly 
jako odstraňování nebezpečných míst na silnicích nebo 
úprava frekventovaných silnic a řada dalších. Je otázkou, 
zda by měla v takovém případě obec zainvestovat celou 
částku, když se nabízí pomoc? Navíc, když má obecní 
úřad dotační komisi pro vyhledávání vhodných dotačních 
titulů, které předsedá sám Karel Eliáš. 
   Je docela možné, že touto cestou bychom získali 
funkční systém později než příští rok, je možné, že 
bychom do něj investovali vyšší částky, ale je jisté, že 
takový systém by byl mnohem účinnější než informativní 
radary. Rovněž bychom mohli přemýšlet i o nákupu tří 
takových zařízení – dva semafory na přechodu u 
autobusových zastávek a jeden u družstva ve směru od 
Hovězí. Rovněž bychom mohli přemýšlet o vhodnosti 
vytvoření přechodu pro chodce u družstva v závislosti na 
možné zvýšení pohybu v této lokalitě po zprovoznění 
lihovaru a sušárny ovoce v areálu bývalého družstva. 
   Výborným nápadem Karla Eliáše je zapojení občanů do 
připomínkového řízení stran nákupu zmíněných zařízení. 
Poněvadž se jedná o bezpečnost občanů, měli by mít 
právo se k věci vyjádřit. Nejedná se však pouze o otázku 
bezpečnosti. Je zapotřebí si rovněž položit otázku, zda 
je rok 2014 tím nejrozumnějším rokem, kdy 
investovat do zmíněného zařízení. Tedy v době, kdy 
obec bude čerpat úvěry na kanalizaci, výstavbu chodníků 
u hlavní silnice a případné další akce. Rozhodující 
otázkou také je, jak by se zachovali zastupitelé obce, 
kdyby měli předat rozhodovací právo občanům, když 
vidíme, jak se řadu let tomuto brání parlamentní politici. 
Ale vzít v úvahu názor občana by bylo velmi vhodné. 
Ovšem nikoliv pouze několika občanů, které si sežene 
zastánce buď té či oné varianty. 
    text: Radomír Dolanský 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 
   Práva a povinnosti obcí a občanů při nakládání 
s komunálním odpadem jsou řešeny zákonem č. 185/2001 
Sb. Podle tohoto zákona, pokud nepodnikající fyzická 
osoba odloží odpad na místě k tomu určeném (v popelnici 
na individuálním stanovišti sběrných nádob) stává se 
původcem a současně vlastníkem tohoto odpadu (§ 4 odst. 
1, písm. w). Dále podle tohoto zákona může obec obecně 
závaznou vyhláškou stanovit (§ 17a odst. 1) a vybírat 
poplatek za komunální odpad (dále jen "poplatek") 
vznikající na jejím území. Obec tedy může, ale nemusí. 
Jsou obce, kde se poplatek neplatí, ale ty jsou spíše jen 
výjimkami. V drtivé většině obcí je poplatek stanoven a 
občané se spolupodílejí na nákladech spojených 
s likvidací komunálního odpadu. 
   Vývoj příjmů a výdajů obce v souvislosti se svozem 
komunálního odpadu si můžete prohlédnout v tabulce. 
Z této tabulky je patrné, že v posledních osmi letech vždy 
obec doplácela na svoz odpadu, tj. nikdy nevybrala od 
občanů tolik, aby pokryla náklady na svoz odpadu. Dále 
si můžete povšimnout, že v posledních třech letech došlo 
k podstatnému snížení doplatku obce. Důvody snížení 
doplatku jsou jak v příjmové, tak ve výdajové části. Na 
straně výdajů, to byla změna svozové firmy, ke které 
došlo na konci roku 2010. Od roku 2011 svoz 
komunálního odpadu v naší obci zajišťuje firma TS 
Vsetín. 
   Hlavním důvodem snížení doplatku obce je příjmová 
část. Zde došlo v roce 2010 k zvýšení poplatku na 450 Kč 
a tím k podstatnému zvýšení příjmů. Příjmová část byla, 
zejména v roce 2011, zvýšena také díky důsledné kontrole 
a obesílání neplatících občanů ze strany OÚ (zejména 
díky úsilí paní účetní Miroslavy Kotrlové). Příjmem jsou 
však nejen poplatky od občanů, ale také za tříděný odpad. 
Tyto příjmy se od roku 2006 zvýšily, zejména díky 
vyššímu objemu vytříděného odpadu, téměř dvojnásobně 
a v roce 2013 dosáhly téměř 50. tis. Kč. Za toto zvýšené 
úsilí třídit komunální odpad patří občanům dík.  
   Za více vytříděného odpadu dostane obec vyšší 
náhrady. A díky tomu, že do popelnic dávají občané méně 
odpadu je potřeba méně popelnic. Výše poplatku je totiž 
přímo úměrná počtu popelnic. Platí totiž: čím více 
popelnic před domy, tím vyšší poplatky účtuje svozová 
firma obci. Svozová firma totiž pravidelně provádí 
kontrolní přepočty popelnic. Každá popelnice navíc se tak 
projeví na faktuře za svoz. 
   A jak se k situaci, že došlo k výraznému poklesu 
záporné bilance a občané více třídí, postavil Obecní úřad? 
Navrhl zvýšení poplatků. Dne 9. 10. 2013 zastupitelstvo 
obce schválilo osmi hlasy zvýšení poplatku za sběr a svoz 
komunálního odpadu. Proti byl pouze jeden zastupitel. 
Poplatek byl zvýšen o 50 Kč.  
   Ve vyhlášce je poplatek počítán z nákladů roku 2012, 
kdy byla vůbec nejnižší záporná blance od roku 2006 (od 
tohoto roku jsou zaznamenávány údaje). Z výpočtu 
uvedeného ve vyhlášce zároveň vyplývá, že obec 
stanovila náklady na poplatníka ve výši 463 Kč. Přesto 
stanovila poplatek na 500 Kč. Vzhledem k počtu 
poplatníků, kterých se zvýšení týká (cca 600 občanů) 
dojde ke zvýšení o cca 30 tis. Kč. V posledních 3 letech 
byl doplatek obce vždy nižší než 30 tis. Kč V příštím roce 
tak může dojít k situaci, že na svozu odpadů obec vydělá. 



 

   Příjmy rozpočtu obce na rok 2014 činí 10,4 mil. Kč, 
přičemž 65 % tvoří příjmy z daní a poplatky občanů. 
Částka 30 tis. Kč, o kterou se zvýší rozpočet obce díky 
zvýšení poplatku za svoz odpadu, je jistě velmi 
významná pro realizaci akcí plánovaných pro tento rok. 
          text: Ing. Karel Eliáš 
 

NÁZOR ZASTUPITELKY MICHAELY 
PETŘEKOVÉ 

   V odpadovém hospodářství nejsou fakturovány pouze 
popelnice, ale i černé pytle položené v době svozu u 
popelnic. Platí se za hmotnost, nikoliv od kusu. Za druhé 
- zastupitelstvo nezvýšilo poplatek jako reakci na 
zvýšení tříděného odpadu a snížený směsný komunální 
odpad, nýbrž reagovalo na výši doplatku obce v 
souvislosti s plánovanými velkými investicemi. 
         text: Michaela Petřeková, DiS 

2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013*
příjmy z poplatků za 
svoz odpadu 210 755 210 080 216 750 220 410 287 440 303 154 315 486 311 314

příjmy za tříděný odpad
26 208 22 519 31 134 27 450 32 197 36 153 38 723 49 000

celkové příjmy za svoz 
odpadu 236 963 232 599 247 884 247 860 319 637 339 307 354 209 360 314

výdaje za svoz odpadu
266 400 293 040 305 060 270 403 353 208 312 620 326 577 334 697

výdaje za nebezpečný 
a velkoobjemový odpad 51 514 33 486 69 408 68 680 57 825 55 544 42 188 54 000
celkové výdaje za svoz 
odpadu 317 914 326 526 374 468 339 083 411 033 368 164 368 765 388 697

BILANCE -80 951 -93 927 -126 584 -91 223 -91 396 -28 857 -14 556 -28 383

Příjmy a výdaje obce Janová v souvislosti se svozem komunálního odpadu (v Kč)

* příjmy za tříděný odpad a výdaje za svoz jsou odhad Zdroj: OÚ Janová

VOLBY DO POSLANECKÉ 
SNĚMOVNY 2013 V OBCI JANOVÁ 

V obci Janová byla volební účast 62,38 %. Ze čtyř set 
odevzdaných obálek bylo 399 platných. Rozdělení hlasů 
pro nejúspěšnější strany dopadlo následovně: 
ČSSD  - 17,2% 
ANO 2011 - 17,2% 
ODS  - 11,9% 
KDU-ČSL - 11,11% 
TOP 09  -   9,79% 
Úsvit  -   9,26% 
KSČM  -   8,47% 
SPOZ  -   4,23% 
Piráti  -   3,44% 

foto: Radomír Dolanský 



 

   Diváky nejvíce nadchl svou bojovností Simon Vaculín, 
čekatel na členství u SDH Janová. Tento mladý muž, 
prozatím drobný vzrůstem, ale velký svou snahou po 
úspěchu, může být třeba budoucím motorem týmu 
Soptíků. Kdoví? 
Výsledky disciplíny 60 m překážky: 
Mladší žáci: 1. místo- Eliášová Michaela 

2. místo- Sůva Tomas 
3. místo- Měrková Tereza 
4. místo- Kostková Valentýna 
5. místo- Pagáč Petr 
6. místo- Pončíková Markéta 
7. místo- Eliáš Benjamin 
8. místo- Vaculín Simon 

Starší žáci: 
dívky:  1. místo- Katrušáková Klára 

2. místo- Machalcová Adéla 

PODZIMNÍ SOUTĚŽ MLADÝCH 
HASIČŮ Z JANOVÉ 

   Poslední závody sezóny si uspořádal dorost z Janové 
sám mezi sebou. Soutěžní disciplínou byl tentokrát 
překážkový běh na 60 metrů. A aby to nebylo tak 
jednoduché, zkusili si trať zaběhnout třikrát, kdy se jim 
do výsledků počítal nejlepší čas. 
   Podzimní a krásně slunečný den však nebyl pouze o 
závodění. Přišli se podívat, ale i posedět a podebatovat 
příznivci mladých hasičů. Samozřejmě, že své ratolesti 
povzbuzovala řada rodičů a prarodičů. Celý závodní den 
připravili pro své svěřence starší bratři hasiči. K přípravě 
patřil také oheň a hromada špekáčků, takže nálada zde 
panovala výtečná. 
   Ocenění dnes nečekala pouze na vítěze, ale na všechny 
závodníky. Tomu odpovídal taktéž přeplněný stůl 
zlatými poháry, medailemi a samozřejmě pamlsky. 



 

  část se složili rodiče mladých hasičů.  
   Své týmy Soptíky a Elitu podporují ve formě pohárů, 
diplomů a sladkých odměn nebo občerstvení od samého 
počátku existence kroužku manželé Ríša a Jana 
Machalcovi, vedoucí kroužku. Desítky hodin volného 
času tráví při výcviku i na soutěžích s družstvy bratr 
hasič Aleš Čabla.  
   Ovšem ani samotní mladí hasiči nesedí s rukama 
v klíně a nečekají, zda je někdo podpoří. O víkendech 
chodí se svým velitelem pálit do obecních lesů dřevo po 
těžbě. Přivydělají si na činnost a zároveň se učí 
protipožárním pravidlům při práci s otevřeným ohněm 
v lese. Taková parta si zcela určitě podporu sponzorů 
zaslouží. 
   Zatímco starší bratři a sestry hasiči z řady obcí České 
republiky nafotili kalendáře tu více, tu méně bez 
hasičské výstroje, hasičský dorost z Janové použil na 
svůj velký nástěnný kalendář fotografie z historie své 
činnosti. V kalendáři je celkem 49 fotografií od první 
schůzky přes řadu momentek ze soutěží až po výše 
zmíněné rozloučení se sezónou, kde vznikl nápad na 
vytvoření kalendáře. 
   Každý, kdo si nástěnný kalendář koupí za jedinou 
stokorunu, přispěje velkým dílem na činnost hasičské 
mládeže v Janové. Každý z kupujících tak přispěje i na 
vlastní bezpečnost a ochranu svého života a majetku, 
poněvadž, i kdyby u sboru v budoucnu tyto děti 
nezůstaly, navždy v nich zůstanou získané návyky, 
které kdykoliv můžou využít, aby pomohly nám všem. 
Zakoupit si kalendář mohli návštěvníci vánoč jarmarku. 
V prodeji je kalendář v kanceláři místostarostky na 
obecním úřadě. Poděkování zaslouží především 
sponzor Karel Trlica, který akci inicioval, ale i řada 
rodičů, kteří se do podpory projektu zapojili. 

  text a foto: Radomír Dolanský 

4. místo- Pacutová Kristýna 
5. místo- Dřevojánková Natálie 
6. místo- Pončíková Klára 
 

chlapci:  1. místo- Šimčík David 
2. místo- Pacut Kryštof  
3. místo- Kopecký Vít 
4. místo- Spurný Michal 
          text a foto: Radomír Dolanský 

 
MLADÍ HASIČI Z JANOVÉ VYDALI 

VLASTNÍ KALENDÁŘ 
   Při rozloučení s hasičskou sezónou, posledním měření 
sil mladšího a staršího dorostu SDH Janová, byl jedním 
z diváků také Karel Trlica. Když pozoroval redaktora 
zpravodaje, který akci fotografoval, napadlo jej vytvořit 
pro malé hasiče kalendář, jehož prodejem by si vydělali 
na novou výzbroj nebo výstroj. K tomuto nápadu rovněž 
nabídl sponzorování tisku kalendáře. Tak se také stalo. 
   Lidé, kteří se zajímají o život v obci, dobře znají velmi 
tíživou finanční situaci dobrovolných hasičských sborů, 
natož mládežnických kroužků. V mnoha případech spíše 
již muzeální technika je udržována v chodu pouze za 
cenu stovek hodin strávených nad dosluhující výzbrojí. 
Samozřejmě bez nároku na jedinou korunu. Stát 
dobrovolné sbory neřeší a obce, které bojují s rozpočty, 
mnoho pomoci nemohou, i kdyby jakkoliv chtěly. 
   V Janové se obec snaží podporovat mladé hasiče všemi 
možnými způsoby, ale i přesto je každý sponzorský 
nápad něčím mnohem více než pouhým darem. „Když si 
lidé koupí naše kalendáře, můžu koupit družstvům zcela 
nové hadice,“ nechal se slyšet velitel SDH Janová a 
vedoucí kroužku mladých hasičů Richard Machalec. Na 
jeho popud byl tisk kalendářů navýšen. Celé dvě třetiny 
nákladů pokryl sponzorský dar Karla Trlici, na zbylou 



 

VYHLÁŠENÍ PŘÍPRAV NA KOŠT 
SLIVOVICE 

VZORKY DO SOUTĚŽE PŘIJÍMÁME JIŽ 
NYNÍ!!! 

   I v roce 2014 Džejmsovci v kavárně ZZJM pořádají 
další ročník koštu slivovice. Konat se bude 15. února 
2014 od 16:00. 
   Džejmsovci upozorňují všechny zájemce o soutěž, aby 
donesli vzorky dříve, než je začnou koštovat ve vlastních 
příbytcích. Předávat je můžete členům klanu Dona 
Džejmse nebo na obecním úřadě. Nezapomeňte každou 
láhev označit jménem, adresou, označit ročník a o 
jakou pálenku se jedná – slivovice, jabkovice, 
hruškovice, melounovice, apod. 
     text: Džejmsovci 
 

PTAČÍ RARITA V JANOVÉ 
   Pravděpodobně zranění donutilo v Janové přistát při 
přeletu na jih potáplici severní. Pták, který je u nás 
raritou, je u nás výjimečně k vidění právě pouze v období 
tahu v řijnu až prosinci. 
   Zmíněnou potáplici našel pan Bogár na zahradě u 
Plachtovičů. Informoval radnici a poté byla prozatímně 
přenesena na dětské hřiště u obecního úřadu. Starosta 
oznámil nález ochráncům přírody, kteří si v podvečer 
potáplici vyzvedli. 
   Po prohlédnutí zjistili, že nemá žádná závažná zranění a 
ptáka vypustili. Proč neodletěl zrovna z Janové? 
Poněvadž potáplice se neumí vznést z místa. Vzlétá 
vlastně rozběhem po vodní hladině. 
   V posledních dnech můžeme rovněž v korytě Bečvy a 
blízkém okolí Janové vidět volavku bílou. 
    text: Radomír Dolanský 

VE VOLNÝCH CHVÍLÍCH SEDLÁŘEM 
   Michal Tkáč. Znají jej v podstatě všichni občané 
Janové. Právě v tomto období, v době sněhových 
přeháněk, jej můžete často vidět, jak v traktoru s pluhem 
projíždí obcí a odhrnuje sníh. S příchodem jara zase 
ošetřuje obecní zeleň, ale v případě potřeby také budovy, 
střechy, okapy, poněvadž vlastní certifikát na práci ve 
výškách. V létě bývá, jako certifikovaný dřevorubec, 
k vidění spíše v obecních lesích.  
   Řadě spoluobčanů odpoledne po práci, ale i o 
víkendech, nabízí pomocnou ruku v široké škále prací. 
Se svým původem z Čech a především s nezaměnitelným 
dialektem si na Valašsku musel zvyknout na věčné 
špičkování kamarádů. „Čecháček, to jo, ale jakmile mně 
někdo řekne Pražáček, tak na to jsem háklivej,“ 
odpovídá rozesmátý Michal. Takového jej známe, 
takového jej vídáme a vítáme jeho spolehlivou pomoc. 
Ale v soukromí je jeho koníčkem úplně jiná práce – 
výroba sedel pro koně. 



 

   Michal Tkáč pochází z Klášterce nad Ohří. Zde se již 
od dětství setkával v družstvu, později soukromé farmě, 
s koňmi. Napřed je pouze obdivoval, ale jak rostl, tu i 
tam přiložil ruku k dílu. Každou chvíli bylo zapotřebí 
něco opravit na postrojích, ohlávkách… Až se dostal 
k prvnímu sedláři, kde začal získávat zkušenosti.  
   Žil s koňmi. Během let se začal věnovat i jejich chovu 
a tréninku. Začínal u tažných koní, které učil tahat 
dřevo v lese. Později se takto dostal až k tréninku koní 
přirozenou komunikací, tzv. horsemanship. Tyto 
zkušenosti zase vychovaly z Michala poctivého sedláře, 
který dnes velmi dobře ví, jak lajdácká práce na sedle 
může ublížit koni. 
   Ještě v Podkrušnohoří se vypracoval na uznávaného 
sedláře. Vyráběl především reiningová sedla, která 
dodával prodejci ve Spolkové republice Německo. 
Takto vyrobil kolem stopadesáti sedel. K tomu ještě 
vyráběl a dodnes vyrábí otěže a uzdečky. Měsíčně 
posílal do Německa kolem šedesáti kompletů. Měl sice 
zajištěný stálý odbyt, ale na druhou stranu ztrácel 
kontakt s domácím trhem. Mezitím zde vyrostla kvalitní 
konkurence. Ale jako v každém lidském konání se i 
v sedlařině najdou šejdíři, kteří prodávají pod cenou 
odflinknutou práci. A bohužel, cena v naší republice 
pořád ještě u mnohých koňáků vítězí nad kvalitou při 
rozhodování, jaké sedlo koupit. 
   Tak jsou dnes na trhu k dostání krásně zdobená 
westernová sedla dovezená z Ásie třeba i za pouhých 
šest tisíc korun. Ale při bližším ohledání zjistíte, že 
kůže je nekvalitní, nesedí kostra, sedlo není do osy, a to 
vše ohrožuje zdraví koně asi stejně, jako když si 
nasadíte obě levé boty, navíc o dvě čísla menší. 
Reiningová sedla českých sedlářů, samozřejmě ta 
kvalitní, se cenově pohybují od 18 000 Kč výše. 
Zkušení chovatelé koní ale dobře vědí že za kvalitu

se platí. Docela mohutně se rozvíjející party koňáků 
sebou však přinášejí i nezkušenost a počítání každé 
koruny. 
   Kvalitní kavaleristické sedlo s úpravou pro turistiku 
vyjde levněji i z českých dílen. Podle Michala Tkáče 
stojí tak od osmi tisíc výš. Záleží na mnoha faktorech. 
Důležitý je už výběr kostry. Ty dřevěné a plastové si 
nechává Michal dělat u odborníků. Laminátové vyrábí 
sám. Výroba sedla trvá asi tři týdny. Rozhodující je 
například jaké si zákazník zvolí gravírování, tedy 
zdobení sedla. Pokud jde o sedla na zakázku, vše vzniká 
podle přání a po dohodě se zákazníkem. Od toho se 
samozřejmě odvíjí pak i cena. Gravírování je dnes 
žádaným doplňkem. Nástroje na zdobení se objednávají 
v USA, takže se taky nejedná o levnou záležitost. 
   Michal si už vyzkoušel i výrobu barokních a 
gotických sedel. Objednávky však nejsou tak časté, 
poněvadž takové sedlo vyjde už na 20 – 25 tisíc korun. 
Ale jde o čistě specifické zakázky. I když v okolí svého 
nového bydliště začíná s výrobou úplně od začátku, 
působí zatím alespoň jako učitel. V poslední době má 
Michal Tkáč nadšeného učedníka, svého tříletého syna 
Filipa, kterého od malička vede k lásce ke koňům a 
vůni sedlářské kůže. Třeba budou již brzy koňáci od 
Kocurků z Janovských pasek sjíždět dolů do Janové za 
vyhlášenými sedláři. Výrobky Michala Tkáče si můžete 
prohlédnout na adrese: http://western-
saddlery.webnode.cz/.  
     text a foto: Radomír Dolanský 



 

odložena na říjnový sobotní čas. Uskutečnili jsme 
tradiční Drakiádu, vítali jsme opět malé občánky 
z Janové, ukončili sběr starého papíru, zúčastnili se 
přírodovědné soutěže Jaloveček. Zahájili jsme plavecký 
výcvik a na konci listopadu proběhla úspěšná adventní 
dílnička pro rodiče s dětmi. Mikuláš s čertem a 
andílkem přišel potěšit děti do mateřské školy. 
   Na konci ledna chystáme opět Lyžařskou šloličku 
malých janovjánků.  Akce se netýká jen dětí 
z mateřské a základní školy, ale mohou se přihlásit i 
ti, kteří by si chtěli s námi zalyžovat. Podrobné 
informace budou k dispozici na začátku ledna. 
   Oznamujeme, že zápis do první třídy bude 
probíhat 5. února 2014 a zápis do mateřské školky 
bude 12. března 2013. Informace k zápisu budou 
včas vyvěšeny. 
   Velký dík patří všem občanům Janové za sběr starého 
papíru, který proběhl v rámci podzimního sběru. Za sběr 
jsme utržili částku 3745 Kč, která bude použita pro 
potřeby základní a mateřské školy. Termín dalšího sběru 
starého papíru bude vyvěšen na začátku března 2014. 
   Byli jsme velice nadšeni, jak se sběr vršků v Janové 
uchytil. Vzpomněl si snad každý, když dopíjel PET 
lahev. A lidé, i zprostředkovaně, donášeli po taškách 
vršky, kterých jsme letos odevzdali neuvěřitelných 119 
kg. Jsme velice rádi, že jsme se mohli této akce 
zúčastnit. V těchto akcích budeme i nadále pokračovat, 
proto nezapomínejme na dobrou věc, na kterou aspoň 
tímto způsobem můžeme přispět. 
   V této době svátečního klidu a pohodové vánoční 
atmosféry, bych chtěl popřát do nového roku 2014, 
všem pracovníkům školy, vedení obce, rodičům žáků 

TAK NÁM TEN ROK ZASE KONČÍ… 
   Za několik dnů většina z nás usedne ke štědrovečerní 
večeři, pak oslavíme ukončení roku 2013 a připijeme si 
na rok 2014. 
   V těchto chvílích je dobré si připomenout, co se nám v 
uplynulém období v osobním i pracovním životě 
podařilo. Podobně bych chtěl několika větami zhodnotit 
z mého pohledu rok 2013 v naší základní škole. 
   Do tohoto školního roku nastoupilo 29 žáků, kteří 
navštěvují základní školu. V mateřské škole je 21 dětí. 
Již od počátku září jsme si naplánovali spoustu aktivit na 
celý školní rok, které v rámci výuky i mimo ní chceme 
uskutečnit. Našim cílem je udržet trend, který jsme ve 
škole nastavili, aby byla výuka pestrá a zapojili jsme děti 
i do mimoškolních aktivit.  
   V rámci těchto aktivit je veden sportovní kroužek, 
který se věnuje převážně florbalu, ale bohužel ho 
navštěvuje jen 10 dětí. Divadelní kroužek, který za sebou 
má již dvě premiéry divadelních představení, se 
představí ještě letos s obnovenou premiérou Malého 
prince, s kterou bychom v příštím roce měli navštívit i 
jiná kulturní a školní zařízení.  
   Ve škole probíhá hra na flétnu i kytaru. Děti se 
v odpoledních hodinách zdokonalují v práci na počítači a 
každé pondělí k nám dochází Vítek Pokorný, který 
zdokonaluje děti v hraní šachů. Nezapomněli jsme letos 
ani na děti z mateřské školky, které pravidelně docházejí 
do školy do kroužku ŠIKULKA. Již jen tento název je 
odpovídající dětem a jejich výtvorům, které jsou po 
ukončení obdivovány rodiči. 
   Na začátku října jsme uskutečnili závod horských kol 
Janová Tour 2013, která byla z plánovaného 
prosincového termínu, kvůli úspěšné revitalizaci školy, 



 

a přátel školy a všem občanům Janové. „Není důležité 
to, co je na povrchu, ale to, co je uvnitř.“ 
Těším se na setkání a spolupráci s Vámi v roce 2014. 
text: Mgr. Michal Lucbauer, ředitel ZŠ a MŠ Janová, 
foto: archiv školy a Radomír Dolanský 
 

RADOSTNÁ NEDĚLE 
   Křesťané na celém světě před Vánocemi prožívají 
období adventu, očekávání Slavnosti Narození Ježíše 
Krista. Dlouhé období očekávání prožívali i křesťané v 
Janové, které vyvrcholilo třetí adventní neděli, 
nazývanou Radostná (Gaudáte), kdy byla, 15. prosince, 
v Janové sloužena pravděpodobně historicky první mše 
svatá. 
   Před 11. hodinou dopolední se místní i přespolní 
křesťané začali scházet do školní jídelny, která se na 
krátký čas stala kaplí. V 11. hodin za zvuku varhan 
začala mše svatá, kterou sloužil otec František Král, 
katolický farář ze Vsetína, za všechny občany Janové.  
   V promluvě vzpomněl křesťany prvotní církve, kteří se 
scházeli po domech při modlitbě, lámání chleba a čtení 
Písma svatého. Zároveň vyzdvihl důležitost společenství 
pro rozvoj víry a schopnosti víru pravdivě prožívat v 
každodenním životě, aby byla věrohodná, pevně 
zakořeněná v rodině, aby mohla být předávána z 
generace na generaci. 
   Po skončení mše svaté jsme se vraceli každý do svého 
domova se srdcem plným radosti nejen z prožité mše 
svaté, ale zároveň z příslibu, že další mše bude v postní 
době před Velikonocemi. 
      text: Josef Mikulenčák 
 
DŽEJMS MIKULÁŠ CHODIL VESNICÍ 
   Hrůzní pekelníci, díky nimž přešla chuť na sladké i 
mnohé dospěláky, hodný Mikuláš a velehodný anděl, 
kteří v průvodu působili jako psychologická poradna pro 
dorost, který viděl peklo. To vše představovala skupina 
podivných individuí pohybujících se ztemnělou vesnicí. 
   Letos použili k převozu automobil, takže náhodným 
policejním kontrolám mohla situace připomenout děj 
filmu Dívka na koštěti: „Tak nezdržuj, my jedeme světit 
kostel do Švýcarska, jeď vole!“  
   Doba se mění a při dnešní finanční nedostatečnosti je 
otázkou, zda děti nebudou zlobit záměrně, aby místo 
čokoládového Mikuláše získali pro rodinu pytel uhlí od 
Belzebuba. Takže je možné, že v hlavní roli bude 
v příštích letech vystupovat samo Peklo poskytující od 
nepaměti informace na lince 666. 
        text a foto: Radomír Dolanský 

SVATOMARTINSKÉ LAMPIONY V 
JANOVÉ 

   Stalo se již tradicí, že na svatého Martina pořádá 
Sdružení janovských rodičů pro děti a jejich rodiče 
procházku s lampiony. Ovšem v Janové není procházka 
jen tak ledajaká. Připravena byla řada překvapení. 
Samotnou cestu lampionového průvodu lemovaly 
lucerničky se svatomartinskými pořekadly. A co je 
v Janové tím největším zázrakem? Přijíždí děti pozdravit 
na svém oři opravdový římský voják Martin. 
   Nejinak tomu bylo i letos. Jako obvykle přijel Martin 
ve stříbřité zbroji, zahalené v rudý háv. Možná proto, že 
kůň byl hnědák, nepřinesl sebou sníh, ale za sedmero 
horami a sedmero řekami prý už bílá voda ten den 
padala. Sníh nebyl, ale syrovo bylo dostatečně. 
   Proto Martin všechny pocestné pozval hodovati, jak se 
v den jeho jmenin patří. Husí pečínka se sice 
nepodávala, ale špekáčky nad ohněm měnící se v kozí 
rohy nebo snad i čertovské, ty černající, vydaly za 
všechny pochoutky světa. K tomu se pro děti podával 
horký čaj plný vůní. Pro dospělé nebylo víno mladé, ale 
horké a sladké, což bylo rovněž dokonalé. Mezi lidem 
k tomu ještě kolovaly sladké rohlíčky vytvořené 
samotnými členkami sdružení. 
   A zatímco Martin obsluhoval hosty, na koni se 
projížděly děti. Zájem neopadal, a jako každý rok se na 
zastávce „koňky“ tvořily fronty. Hlavní byl ale výsledek 
– zážitek z jízdy na koni svatého Martina. Koni, pěkně 
pentlemi vyšňořeném, blikajícími náramky na kopytech 
okrášleném. Svatomartinské setkání si nenechal ujít ani 
starosta obce Jan Machalec a veselil se s ostatními. 
Veselý svatomartinský podvečer v Janové je již tradicí. 
       text a foto: Radomír Dolanský 



 

VÁNOČNÍ JARMARK V JANOVÉ 
   Předpověď počasí strašila určitě pořadatele i účinkující 
letošního vánočního jarmarku. Všichni měli ještě 
v čerstvé paměti vichr s dešťosněhem, který během 
několika minut zničil krásnou atmosféru jarmarku v roce 
2011. Ale nakonec, i když bylo větrno, byl letošní 
jarmark přece jen na počasí asi nejlepší z pohledu 
posledních tří let. 
   Počínaje třetí odpolední hodinou byl v pátek 6. 12. 
2013 oficiálně zahájen tradiční vánoční jarmark 
v Janové. Před lety, když vzniklo Sdružení janovských 
rodičů, se jednalo pouze o krátké setkání především 
rodičů a dětí, které vystoupily se svým programem při 
rozsvěcení stromečku. Rok od roku se program 
vylepšoval, rozmanitost nabídky výrobků se rozšiřovala 
a dnes je to akce, která si již plným právem může říkat 
jarmak.  
   Mimo Sdružení janovských rodičů akci letos 
spolupořádali Základní a Mateřská škola Janová, Sbor 
dobrovolných hasičů Janová, to vše za podpory 
obecního úřadu. 
   Ve stáncích před obecním úřadem a v hasičské 
zbrojnici byla v nabídce spousta rukodělných výrobků 
místních i přespolních výrobců. Od dětí to byly 
především vánoční ozdoby pro zkrášlení domovů. Bylo 
zde možno koupit adventní věnce, ručně zdobenou 
keramiku, obrazy a podkovy pro štěstí a obrazy místní 
autorky nebo nový kalendář mladých hasičů 
s fotografiemi soutěžící mládeže, jehož prodejem si 
vydělávají na novou hasičskou výzbroj. Byly zde 
v prodeji výrobky řezbáře, kterého lidé dokonce mohli 
sledovat při práci. 
   Poněvadž foukal studený a poměrně silný vítr, určitě 
mnohým návštěvníkům přišel vhod horký čaj nebo 

svařené víno. Pro mlsouny zde pak byly zabijačkové 
pochoutky jako například takzvaná prdelačka. Součástí 
jarmarku taktéž byla soutěž pro nejširší občanstvo o 
nejlepší punč. Letos vyhrál nečekaně muž, punčmistr 
Karel Trlica. Prostě jarmark jak se sluší a patří. Možná 
menší, ale náš. 
   Ve čtyři hodiny odpoledne nastoupily k velkému 
vystoupení malé děti ze školky. Pod vedením a 
s nápovědou učitelek se pomalu rozezpívaly a nesmělé 
pohledy vyměnily za usměvavé tváře, figury bez pohybu 
ve skotačící a tančící hvězdy pozdního odpoledne. Paní 
učitelka Orságová udávala tempo, učitelka Kaňůrková 
zase děti doprovázela na kytaru. Vystoupení se pořádají, 
aby děti předvedly, co všechno dovedou, čemu se ve 
školce věnují, ale především, aby udělaly radost 
divákům. Ovšem v Janové se malí školkáči tak vžili do 
svých rolí, až téměř zapomněli na zástupy tleskajících a 
bavili se svým jarmarečním skotačením především sami. 
Takový koncert čisté radosti byl pro mnoho přítomných 
krásným zážitkem.  
   Po vystoupení mateřské školy nastoupili před diváky, 
kterých zde vůbec nebylo málo, žáci základní školy. 
Možná měli ulehčenou práci, poněvadž jejich 
předskokani ze školky pěkně rozehřáli publikum. Ale od 
starších dětí se zase očekával vyšší umělecký dojem, 
takže se museli snažit neméně. A snažili. Všichni, včetně 
učitelského sboru, měli vánoční čepice, které jen 
umocňovaly atmosféru blížících se Vánoc.  
   Pod dirigentským vedením učitelky Spitzerové zazněly 
úvodní tóny zobcových fléten hudebního kroužku, který 
je na zdejší základní škole hojně navštěvován. Pak se 
děti pustily do zpěvu. Paní učitelka Podešvová hlídala 
choreografii a zvládla i funkci zvukového technika. 
Během vystoupení se rozsvítil i vánoční stromeček. 



 

PAPUČOVÝ BÁL 
   Pro dospělé Sdružení janovských rodičů připravilo na 
22. únor 2014 po řadě let opět akci v rámci plesové 
sezóny. Otevírací bál nové historie nastupuje 
v humorném stylu. Očekávány jsou dámy v róbách, 
pánové v oblecích s papučkami sebou. Bude se totiž 
soutěžit o nejkrásnější papučku a to v kategoriích muži, 
ženy. Takže jste všichni zváni, místní i přespolní. 
 

DĚTSKÝ KARNEVAL 
   Rodiče, kterým se nepodaří odejít z papučového bálu, 
můžou zůstat na plesání jejich dětí, které bude následovat 
23. února 2014. Musí však děti požádat, aby jim 
k papučím donesly ještě pyžama, poněvadž tentokrát 
budou mít děti PYŽAMOVÝ KARNEVAL 
s Večerníčkem. Podrobné programy a data ke všem 
akcím budou včas zveřejněny. 
 

JANOVSKÉ ŽENY VYRÁBĚLY 
VÁNOČNÍ OZDOBY 

   Ženy z Janové se před nastávajícími vánočními svátky 
setkaly, aby si vlastnoručně vyrobily adventní a vánoční 
výzdobu do svých vlastních domovů, ale i pro své blízké. 
Tato předvánoční setkání v budově školy se již stávají 
každoroční tradicí. Rady a pomoc svých zkušených rukou 
jim letos poskytovala paní Marie Tabáčková ze Vsetína. 
První ozdoby, které přítomné ženy vyrobily, byly určeny 
pro ředitele školy respektive pro školu, jako dík za 
poskytnutí prostor k setkání. 
   Každý rok tak mají zájemci možnost si vyrobit řadu 
krásných doplňků zkrášlujících domácnosti během 
Vánoc. Ty jsou pak jaksi krásnější a dělají určitě větší 
radost než prostě jít do obchodu a něco podobného si 
koupit. Vyrobit si svůj adventní věneček je prostě lepší. 

   Další části školního koncertu se ujal ředitel školy 
Michal Lucbauer a jako učitel angličtiny s dětmi uvedl 
několik anglických písní. Z řad diváků se samozřejmě po 
každém kusu ozýval aplaus. Písňový koncert gradoval a 
v jeho závěru mávaly děti publiku vlastnoručně 
vyrobenými sněhovými vločkami. Školáci z Janové opět 
obstáli na jedničku a dokázali tak, že se směle můžou 
rovnat mnohem větším školám. Poté se, jak diváci, tak 
účinkující na chvíli vrhli ke stánkům než ředitel 
Lucbauer opět všechny upozornil na krátké vystoupení 
školního divadelního kroužku. 
   Program letošního jarmarku zakončil malý, ale hezký 
ohňostroj. Janová se opět díky nadšení svých občanů 
může těšit z pěkné akce pro širokou veřejnost, která je 
rok od roku věhlasnější a nabízí stále nová překvapení. 

   text a foto: Radomír Dolanský 
 

SDRUŽENÍ JANOVSKÝCH RODIČŮ 
DO ROKU 2014 

   Sdružení janovských rodičů přeje všem občanům 
Janové, ale i návštěvníkům našich akcí ze širokého a 
dalekého okolí splnění Vašich přání, zdraví a pohodu. 
Dětem samozřejmě bohatého Ježíška a hodné učitele ve 
školkách a školách. 
   Chceme poděkovat všem členům našeho sdružení, kteří 
obětovali desítky hodin ze svého volného času pro radost 
všech dětí, ale i dospělých na akcích SJR. Stejné 
poděkování patří externím spolupracovníkům, rodičům, 
obecnímu úřadu a jeho zaměstnancům a samozřejmě 
všem sponzorům, kteří podpořili během roku 2013 naši 
činnost. 
V roce 2014 se na Vás těšíme opět na našich akcích. 
          Sdružení janovských rodičů 
 

NEJBLIŽŠÍ AKCE SDRUŽENÍ 
JANOVSKÝCH RODIČŮ 

 
TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 

   Začátkem ledna se v Janové pod patronací SJR 
uskuteční opět tříkrálová sbírka (předběžné datum, které 
bude ještě potvrzeno je sobota 4. ledna 2014). 
   Vyzýváme dobrovolné účastníky sbírky - koledníky, 
aby hlásili u Michaely Petřekové. Tel.: 732 588 258, 
email: petrekovamichaela@seznam.cz. 
Pro koledníky bude připraveno posezení v kavárně ZZJM 
a v neděli promítání v kině Vatra. Rovněž si odnesete 
příjemný pocit, že jste pomohli dobré věci. 



 

VÝLET NA ROZHLEDNU MILOŇOV 
   Uběhl přesně rok a opět nás jakoby svou krásou 
přitahovaly Velké Karlovice k uspořádání další turistické 
aktivity s cílem poznat zase něco nového. Tentokrát se 
janovští turisté chtěli podívat na nedávno postavenou 
Miloňovskou rozhlednu s naučnou vycházkou a 
poznáním jejího nejbližšího okolí. 
   V neděli dne 13. 10. 2013 se sešlo okolo třech desítek 
účastníků na autobusové zastávce, kde byl zajištěn 
autobus pana Kašpara a kolem osmé hodiny v dobré 
náladě a s předpovědí nádherného podzimního dne jsme 
vyrazili směrem ke Karlovicím. Cíl cesty, již zmíněná 
rozhledna v Milonově. Její tyčící se silueta v dáli nás už 
v Malých Karlovicích v některých okamžicích jízdy 
autobusem vítala a dávala signál, kam tentokráte náš 
výlet směřuje.  
   Po necelé hodince cesty jsme dojeli do jednoho 
z malebných karlovských údolí, do Miloňova. Chvilka 
zkoumání terénu, chvilka mudrování nad mapou a pak 
pomalu a rozvážně jsme se všichni vydali k rozhledně. 
Ta se nachází na stejnojmenném vrcholu Miloňová, 
který je tak trošku bokem turistických značených tras, a 
proto se neznalému může snadno stát, že k ní netrefí. To 
se málem stalo i naší výpravě, kde na rozcestníku Pod 
Polanou jsme se vydali špatným směrem, ale naštěstí náš 
kolektivní valašský orientační smysl zapracoval a 
k rozhledně nakonec směřovala i naše výprava.  
   Po hřebenové cestě a kolem krásné dřevěné zvoničky 
Za Miloňovú jsme se po nově vybudované přístupové 
trase lesem dostali až na samý vrchol Miloňové 
s nadmořskou výškou 846 m. 

   Při setkání však nejde pouze o výrobu adventních a 
vánočních ozdob. Ženy si při ručních pracích pustí 
oblíbené písničky, povykládají si o spoustě zajímavostí a 
to vše především v klidu a sousedské pohodě, která je 
dnes mnohde již neznámým pojmem. Setkávat se 
v takové příjemné atmosféře pomáhá i duševnímu 
odpočinku v dnešní uspěchané době plné stresu. 
Výsledky ruční práce janovských žen jsou opravdu 
krásné a na Vánoce rozhodně potěší oko každého 
návštěvníka. 
     text a foto: Radomír Dolanský 
 

PODZIMNÍ PROCHÁZKA 
KATASTREM DĚDINY 

   O tom, jak aktivní a zároveň akční je činnost místních 
turistů, jsme se mohli přesvědčit o svátečním říjnovém 
víkendu. Otázka Zdenky Chudějové: „Před námi jsou tři 
dny volna, děti jsou doma, tak co si dát jeden 
z poznávacích výletů naší obcí“, nečekala dlouho na 
odpověď. Tak jdeme, zaznělo v pondělí 28. října na 
vlakové zastávce kolem 13. hodiny. Trasa jasná pro 
všech 32 účastníků - poznat zase jinou, neméně krásnou 
část Janové a nejbližšího okolí. 
   Trasa túry vedla přes Hradištěk na hřebenovku 
k Jahodnému a kolem pasekářské usedlosti U Kratinů. 
Zpět pak údolím kolem Dlúhovského potoka do Ústí. 
Počasí vskutku na objednávku vyslyšelo společné přání 
zúčastněných. Po celou dobu turisticky příjemné 
podzimní a s předpovědí organizátorů, že v 17 hodin 
začne pršet, se doslova vyplnilo. 
   Celý výlet probíhal již tradičně v příjemné náladě, sem 
tam nějaký vtípek, nějaká historka a příhody pro 
zúčastněné děti od starších pamětníků, sem tam zastávka 
s občerstvením. Vzpomínky u dnes již neexistující 
usedlosti U Kratinů připomínaly nedávnou minulost již 
jen zplaněné a zarostlé ovocné stromy a jadernice 
z Valašska přišly všeckým vhod. 
   V Ústí jsme se pak kolem vodárenského objektu 
vraceli Hradišťkem zpět do dědiny. Společné foto na 
lavičce u ohniště, poděkování dětem za účast a tatranka 
byla sladkou odměnou mladé generaci, která na tomto 
výletu značně snížila věkový průměr. Co je ale hlavní na 
této poznávací aktivitě, že dává našim dětem a 
vnoučkům poznávat nejbližší okolí, což podporuje 
vytváření si pevného vztahu k rodné obci. Pro zasmání 
slova paní Zdeničky: „Su fakt ráda, že ste aspoň na 
chvílu opustili svoje kompjůtery“, je vlasně, když se nad 
tím zamyslím, pravdou dnešní doby a varovnou 
skutečností života dnešní mládeže. 
   „A začíná pršet“, zaznělo kolem 17. hodiny při našem 
návratu z výletu. Ale to už evidentně nikomu nevadilo. 
Takže zase jedno obrovské poděkování, že se při našem 
společném turismu mladá generace velmi aktivně 
zapojuje do našeho společně a smysluplně prožitého 
víkendu. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Zdenka Chudějová 

 

 



 



 

n. m. s krásnou dřevostavbou na kamenné podezdívce. 
Vlastní rozhledna je vysoká 24 metrů a z její vyhlídkové 
plošiny se může návštěvník kochat pohledem na 
Vsetínské vrchy, Javorníky i Beskydy. Opět fascinující 
pohled na krásy Valašska, „tož zme to pod rozhledňů  
hneď moseli zajesť a zapiť“. Evidentně dobrá nálada, 
sluníčko na obloze i v srdci, panovala mezi všemi, kteří 
posedávali na pařezech paseky vysekané v nejbližším 
okolí rozhledny. 
   Po příjemném a potřebném odpočinku jsme se vydali 
na zpáteční cestu směrem k hotelu Gálik. Cesta vedla 
kolem potoka Velká Hanzlůvka a někteří si turistiku 
zpříjemňovali hledáním hřibů. Jaké bylo naše 
překvapení, když jsme asi tak v půli zpáteční cesty 
potkali na hřibové procházce našeho spoluobčana Karla 
Janiše. Ten by takové setkání na své klidné a romantické 
lesní procházce s družkou asi čekal nejméně. Pokecal a 
pochlubil se úlovkem hřibů a pak jsme se zase rozloučili. 
   Po poledni jsme došli všichni do Leskového a 
v hospůdce Pod pralesem při pivečku a kávičce na terase 
vychutnávali sluneční paprsky a odpočívali před poslední 
částí trasy, kterou jsme museli absolvovat na zastávku 
autobusu do Podťatého. Ta trvala asi půl hodinky a vedla 
po cyklostezce. I v této části obce je krásný pohled na 
karlovské stráně s dřevěnými roubenkami a se stády 
dobytka. Život valachů ve své prapůvodní kráse. Při 
čekání na autobus v Podťatém, nás dokonce dojela na 
kole i Radka Turpišová-Chudějová, která nás celý den 
hledala po karlovských kopcoch. Klobouk dolů a velký 
obdiv před její fyzickou kondicí. No ten orientační smysl 
na turistického průvodce nic moc, ale to se časem zlepší. 
   Kolem půl třetí jsme nasedli do linkového autobusu 
směr Vsetín a jednu chvíli to vypadalo, že je jenom náš. 
To když Jožka Novotný začal spolucestujícím bez 
příplatku zpříjemňovat cestu svým zvonivým zpěvem. 
No paráda, a studenti, co s námi jeli na internáty a koleje, 

určitě tuto kulturní vložku ocenili. Do Janové jsme ve 
zdraví docestovali kolem šestnácté hodiny a závěr, jak už 
to bývá, musel být pro některé účastníky v kavárně 
ZZJM. Ostatní spokojeně odcházeli ke svým domovům a 
rodinám. Zase jeden krásný víkend s cestami 
za poznáním. A zase velké díky Z + S Chudějovým s.r.o. 
Těšíme se všichni na další výlety. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Zdenka Chudějová 
 

PROCHÁZKA NA JANOVSKÉ 
PASEKY – HUBERTOVA JÍZDA 

   Sváteční sobotní dopoledne 28. října prožili někteří 
naši spoluobčané opět velmi zajímavě a spojili příjemné 
s užitečným. Přestože si osobnosti současného 
janovského kondičního turismu, manželé Chudějovi, 
užívali zasloužené dovolené, byl pod vedením pana 
Milana Babovce kolem desáté hodiny dopolední před 
obecním úřadem vydán povel „tak poďme“ a přes dvě 
desítky Janovanů vyšly společně směrem k Janovské 
kolibě na pasekách. 
   Po cestě obcí se přidávali další turisté všech věkových 
kategorií. Tím zajímavým důvodem byla již tradiční 
Hubertova jízda, které se účastní všichni z okolí, kdo 
mají rádi koníčky a jsou nějak vzájemně spojeni láskou 
ke koním. Nad tím vším celoroční tvrdou prací neustále 
bdí manželé Kocurkovi, díky kterým v posledních letech 
krásné Janovské paseky opět ožily a prožívají renesanci 
ve všech možných aktivitách. 
   Cesta byla příjemná už i tím, že po suchém létu přišla 
podzimní houbařská sezóna i k nám na Valašsko, a tak 



 

někteří zabíhali do lesíka, aby vyzkoušeli štěstí. Kryštof  
Pacut patřil k nejšťastnějším a jeho bezmála kilový 
úlovek vystavoval na odiv všem přítomným i na kolibě.  
   Občerstvovací zastavení, vrcholové a chodníčkové 
kalíšky jako zdravotní doplněk stravy, pod Lysným jsou 
nezbytným koloritem a skoro již tradicí výšlapů 
janovských turistů. Po cestě bylo patrno, že podzim a 
jeho hra barev jsou v plné kráse a fialové ocúnové 
kvítka v loukách hlásí předzvěst zimy i přízemními 
mrazíky. 
   Příjemným zjištěním pro některé účastníky procházky 
bylo i to, že v cíli cesty, se buduje sociální zázemí, které 
všem hostům zpříjemní pobyt a posezení na horách. 
Proměny koliby a ranče jsou opět díky dřině manželů 
Kocurkových. Jejich tvořivý potenciál stahuje ostatní. 
   To, že láska ke koním je na Valašsku opravdu velká 
potvrdilo přes pět desítek různě nazdobených koníků, ať 
už sólo nebo zapřažených v povozech. Postupně během 
dopoledne přijížděli ke kolibě a zdravili všechny 
přítomné. Kolem poledne dojela „naša  valašská jízda 
králů“, Hubertova jízda. A bylo se na co dívat. Po 
chvilce volna, krajíčku chleba a kostce cukru pro 
koníčky, začaly různé dovednostní koňské disciplíny a 
všichni na pasekách se příjemně bavili. 
Opět hezký víkend, opět příjemně strávené chvíle, 
posezení s přáteli, pokecání o všem možném i 
nemožném, pohled na koníčky a ty co je mají rádi. Asi 
po třech hodinách se někteří začali chystat na zpáteční 
cestu a i část turistů z Janové postupně odcházela 
ke svým domovům. Tentokrát to nebylo na povel, ale i 
tak to bylo zase jednou krásné odpoledne. 
Někteří zůstali až do večerních hodin, protože součástí 
odpoledního programu bylo i vystoupení country 
kapely… 

   Je určitě potěšující, že počet příznivců této lehké 
turistiky neustále roste a těch, co nejsou líní a zdraví jim 
alespoň trošinku slouží, s pomocí trekingových holí 
překonávají fyzickou námahu při společných výletech a 
procházkách našim krásným okolím a Valašskem 
vůbec. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Radomír Dolanský 

KOUPÁNÍ ALL EXCLUSIVE 
   S tímto anglickým názvem pro vše špičkové a 
speciální služby se nemusíme setkávat pouze 
v dovolenkovém katalogu. Díky nádherné valašské 
přírodě na Hornovsacku vyrostly staronové hotely a 
střediska, které nám nabízí exkluzivní služby takřka 
za humny. 
   Jednou z akcí turistického spolku v Janové, byl výlet 
do Velkých Karlovic-Léskové, cíl hotel Horal, 
konkrétně wellness Horal, tedy část, kde jsou termální 
bazény, saunový svět, fitness a masáže nebo 
procedury. Takže proč si nedopřát jednou za čas při 
turistice i trochu exkluzivity, která tělu prospěje a 
peněženky zase tolik neprovětrá? 
   Po vyhlášení obecním rozhlasem se ve čtvrtek 21. 
11. 2013 sešla parta deseti žen. Při jízdě krásnou 
krajinou a hezkým listopadovým počasím, se 
v autobuse zrodil plán, že si ve wellness nafotíme 
kalendář janovských seniorek v plavkách.  
   Nezůstalo jen u řečí, plán se ihned na místě 
zrealizoval. Jednotlivé pózy nafotila Zdenka 
Chudějová a kalendář vytvořila Pavla Trčálková. 
Společnou fotografii nám na požádání vytvořila jedna 
z návštěvnic wellness. Ovšem výsledek zůstal utajen 
pouze očím aktérek popřípadě našim blízkým, takže 
děj filmu Holky z kalendáře v hlavní roli s Helen 



 

Obavy pořadatelů z účasti na akci, kterou pořádali 
poprvé, se s dalšími a dalšími příchozími pomalu 
rozplývaly. 
   Úvodního slova se chopil, kdo jiný než hlavní hnací 
síla turistiky v Janové, paní Zdenka Chudějová. Přivítala 
všechny přítomné, především místostarostku obce Karlu 
Vašťákovou, ale i turisty ze Vsetína, kteří přijeli za 
svými přáteli do Janové v čele s Honzou Hučíkem a jeho 
partnerkou, dlouholetými hybateli vsetínské turistiky. 
   Paní Chudějová vzpomněla adventní čas setkání, čas 
zklidnění a zároveň přivítala světlo nedělního podvečera 
Světlu Stodůlkovou, která přijela do Janové mezi turisty 
s kytarou, harmonikou a zásobou vtipných průpovídek. 
Ale pro navození pravé vánoční atmosféry vyzvala paní 
Chudějová Karla Trlicu, který přečetl úryvek z knihy 
Když slunce září a zlatá brána spisovatelky Marie 
Podešvové o vzpomínkách na Vánoce na Soláni. 
   Poté Karel a Lenka Trlicovi jménem všech přítomných 
turistů poděkovali neúnavným strůjcům vycházek, 
výšlapů, zájezdů, poznávacích túr a všeho, co začíná 
větou: Turisté z Janové zvou…“, Zdence a Stanislavu 
Chudějovým za mnoho krásných chvil, které připravili 
pro stovky pravidelných i náhodných účastníků desítek 
akcí. Z vycházek několika kamarádů se po letech staly 
hojně navštěvované akce s věkovým průměrem od 
dětství do neomezeného věku, dokud zdraví slouží. A i 
když se na akcích podílí někdy řada pomocníků, vždy 
musí mít ten základní element, toho, kdo všechno 
vymyslí, domluví, naplánuje a zrealizuje. To vše je 
skryto očím samotného účastníka, ale znalí vědí, zač je 
toho loket, a proto klobouk dolů před jmenovanou 
dvojicí.

Mirren se v podání janovských žen opakovat asi nebude. 
   V plaveckém a relaxačním bazénu, jsme si nejen 
zaplavaly a odpočinuly, ale také zapózovaly. U 
bazénoveho baru jsme si daly výbornou kávu. Čas 
vypršel a my se ubíraly na zpáteční cestu, odpočinuté, 
svěží a plné elánu se sliby, že si koupání all exclusive 
musíme brzy zopakovat. 
 text: Jiřina Machalcová, foto: Zdenka Chudějová 
 

ADVENTNÍ POSEZENÍ S TURISTY 
V neděli 15. 12. 2013 uspořádali turisté pro sebe a své 
příznivce adventní posezení v kavárně ZZJM. Venku 
bylo nevlídné počasí, o to útulněji působila vánoční 
výzdoba v sále i na stolech. Na stolech, které se 
s každým příchozím turistou či spíše příchozí turistkou 
začaly plnit roztodivnými zázraky domácí kuchyně. 

 

POZVÁNKA NA  SILVESTROVSKOU 
PROCHÁZKU 

 

Obecní úřad Janová společně s turisty zvou všechny, 
kdo se chtějí projít a navštívit kolibu manželů 

Kocurkových na 
 

      III. ROČNÍK  SILVESTROVSKÉHO 
VÝSTUPU NA JANOVSKÉ PASEKY 

 

Sraz účastníků je 31. 12. 2013 v  10.00 hod. u 
Obecního úřadu Janová 

 

     POJĎTE  SE S NÁMI PROJÍT A POBAVIT 
POSLEDNÍ DEN  
V ROCE  2013 



 

PODĚKOVÁNÍ ZA PUBLICITU 
   Při nedělním, předvánočním posezení místních turistů 
a při bilancování činnosti za končícím aktivním rokem 
2013, je zapotřebí pro naše spoluobčany zmínit 
poděkování, které bylo na tomto setkání vysloveno. 
Mým jménem, a doufám, že i jménem většiny 
zúčastněných, ať už turistů nebo naturistů, jsem 
poděkoval za obrovskou a mravenčí práci našeho 
obecního redaktora Radomíra Dolanského. 
   K tomuto poděkování se připojil i ředitel ZŠ a MŠ 
Michal  Lucbauer. Vždyť jako stín se pohybuje všude a 
všem nám o dění v obci podává pravdivé a nezkreslené 
informace, což jako občan vysoce hodnotím. 
   Takže Radku obrovské díky Tobě a chuť do další 
redaktorské a spisovatelské činnosti. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Pavel Hromada 
 

MIKULÁŠSKÝ DŽEJMSVOLEJBAL 
2013 

   Stalo se již tradicí, že v období kolem Mikuláše místní 
humoristicko-satirická skupina Džejmsovci pořádá 
volný turnaj ve volejbale. Volný je myšleno ze strany 
dodržování pravidel, z kterých by se nejednomu hráči 
okresního přeboru srulovaly gatě. Ale právě takový 
způsob hry sportovní mač v Janové ozvláštňuje. Pak se 
klidně může stát skutečností při protestu, že protihráči 
zahráli čtyřikrát, námitka, že to není pravda, protože to 
byl odraz od sítě a to se pak počítá od začátku, jakoby 
míč přiletěl od soupeřů. Prostě sranda, kam se jen člověk 
podívá. Pokud se ovšem zrovna někdo nedohaduje, jaká 
pravidla zrovna platí. 
   Do letošního zápasu o spoustu hodnotných cen se 
přihlásilo šest družstev složených ze široké věkové škály 
od náctiletých do téměř sedmdesáti let. 

   Na řadu přišla harmonika a zpěvník vánočních koled. 
Ještě předtím však paní Světla darovala janovským 
turistům píseň Fešní Janované fešní, kterou složila kolem 
druhé hodiny ranní před konáním akce. Následovalo 
několik pokusů o nalezení společné noty a pak se již celý 
sál rozezvučel zpěvem. Mezi koledy se po chvíli vklínili 
lidové písně a pozdní odpoledne se proměnilo do 
pohody, jejíž dosažení bylo smyslem tohoto setkání. 
Mezi zpěvem se chopil slova opět Karel Trlica a přečetl, 
jak také můžou vypadat na valašské vesnici vypadat  
Vánoce v povídce Ščedrý deň z knihy Z valašských 
putýk. 
   Potleskem byl přivítán příchod ředitele školy a školky, 
Michala Lucbauera, který se brzy zapojil do společného 
zpěvu speciální žádostí ze strany zpěvníku 23, Purpura. 
Jako primus sboru rozezvučel sál zpěvem všech 
zúčastněných. Opravdu hezká atmosféra setkání turistů, 
kdy dokonce i sveřepé nepřítelkyně foto objektivu 
roztávaly a nechaly se fotit s přáteli. Přesně takové přání 
měli pořadatelé, když je napadlo setkání uspořádat. 
Povedlo se. 

text a foto: Radomír Dolanský 



 

kulhají, přicházejí se zalepenými čely nebo končetinami. 
Ale vše s úsměvem. Předávají se dárkové koše 
přetékající cenami, veškerá bojovnost je ta tam. 
Potleskem a nadšeným halekáním se družstva oceňují 
navzájem. Velitel Džejmsovců Džejms je dekorován 
chomoutem z českých česneků, což je pocta non plus 
ultra. Vyjma upírů se jej účastníci soutěže snaží ihned 
oškubat i tuto vzácnost. Samozřejmě se halou nese 
skandování Džejmsovci děkujem!  
   V závěru bojů došlo ke zranění hráčky, a proto nebyl 
dohrán rozhodující zápas. Ovšem družstvo, které 
kontumačně zvítězilo, předalo cenu svému rivalovi. 
Aplaus následoval převeliký a Džejmsovci odměnili toto 
gesto cenou fair play – lahví slivovice. Na to reagovalo 
okamžitě družstvo z pátého místa, jež získalo dárkový 
koš plný nealkoholických nápojů, a nabídlo svoji cenu 
poslednímu s vidinou flašky slivovice. Ale poslední 
skončili Džejmsovci, takže to zase nevyšlo. 
   Poděkování si určitě zaslouží i sponzoři akce. 
Především obec Janová, Chef - kulinářské centrum Zlín, 
Lenka a Karel Trlicovi, TJ Tatran Janová. Takový byl 
mikulášský turnaj ve volejbale v Janové. Plný humoru a 
dobré pohody. Kdo se chce zasmát, zasportovat si, 
ochutnat výbornou kuchyni a ještě lepší slivovici, nechť 
se v kraji ptá po Džejmsovcích. 
       text a foto: Radomír Dolanský 
 
 VÁNOČNÍ FLORBALOVÝ TURNAJ V 

JANOVÉ 
   Sobotní nevlídně sychravé odpoledne 14. 12. 2013 
určitě nevadilo šesti florbalovým týmům, které se již po 
několikáté scházejí v tento předvánoční čas v tělocvičně 
v Janové. Zatímco se většina národa přetahuje o vozíky a 
košíky v supermarketech, v Janové raději svádějí bitvy o 
mnoho kulatých děr spojených plastem, do kterých mlátí 
děravými plastovými hůlkami a všechny to ohromně 
baví. Průběh turnaje uvidíte po kliknutí ZDE. 
   Jelikož týmy pocházejí z obrovské rozlohy mezi 
Vsetínem a Janovou, byly pro přehlednost rozděleny do 
východní a západní konference. Východní konferenci 
tvořily týmy Mustangs, C.I.H.L.Y. Revival a Forbes. 
Západní konferenci reprezentovaly týmy Joker Team, 
Tataři a Duchové mosazného džbánu. Forbes, jako 
zástupce Janové, byl správně umístěn ve východní 
konferenci, poněvadž leží východněji od Vsetína. 
Naproti tomu překvapí Tataři v západní konferenci. Ani 
Duchové mosazného džbánu nezní moc západně. 
   Letos v žádném týmu nenastoupila jediná žena, což by 
normálně určitě nakrklo bojovníky za genderovou 

   Hráli zde vedle sebe pán i kmán, což je při turnajích 
pořádaných Džejmsovci pravidlem. V Janové se při 
turnaji dohodne bez problémů i nebe a peklo. Jeden z 
rozhodčích byl samotný Ďábel. Poněvadž nahoře mají 
předvánoční pohotovost, požádala firma Nebe s.r.o. o 
záskok zkušeného píšťalkového matadora 
džejmsvolejbalů Aleše Čablu. Velký mač mohl být 
zahájen. 
   Jako obvykle se na sebe zpočátku protihráči usmívali a 
jejich oči do okolí vysílaly opakovaně signál: „Šak 
nehrajeme o zlaté gatě.“ Postupně však úsměvy 
nahrazovala urputnost, pifka na protihráče, pifka na 
vlastní hráče a nesmiřitelný boj o každý bod. 
V některých případech mohl rozhodčí, ať už Ďábel nebo 
Svatý, máchat rukama jak chtěl, týmy se nakonec 
dohodly, jak jim to vyhovovalo. 
   Rozhajcovaná těla, nervy napjaté jak provazce, to vše 
zmizelo jako mávnutím kouzelného proutku v zákulisí. 
Zatímco se nervovala na palubovce další čtveřice 
družstev, mezi odpočívajícími jakoby kolovala dýmka 
míru. Ale možná to měla zase na svědomí živá voda 
z valašských trnek, která ráda posloužila, aby si soupeři 
opakovaně připíjeli na tykání ztracené během hry. 
   Mikulášský Džejmsvolejbal se stal také přehlídkou 
kulinářských dovedností účastníků turnaje, ale i 
některých diváků respektive divaček. Na stole se doslova 
zaprášilo po báječných koláčcích nebo frgálech 
tvarohových, hruškových či borůvkových. K zakousnutí 
zval i nádherně růžový rostbíf nebo sekaná ve dvojím 
provedení. Slané i sladké pečivo lákalo, kde se jen 
člověk podíval. Prostě sportovní odpoledne s partou 
Džejmsovců je setkáním lidí, kteří se především rádi 
pobaví a mezitím si pinknou do balónu. 
   Téměř po šesti hodinách sportu a zábavy je dobojováno 
a přichází vyhodnocení. K nástupu hráči a hráčky 



 



 

rovnost a také feministky. Ale v době adventu prý není 
na demonstrace čas, takže zahájení turnaje proběhlo 
v klidu a pohodě. 
   Slovem a hudbou provázel turnaj jako obvykle skvělý 
Pavel Sekula. Na postu rozhodčích se střídali členové 
jednotlivých týmů. Netradičním obsazením byl zajímavý 
tým C.I.H.L.Y. Revival, který měl na soupisce tři mladší 
žáky z Janové. Nešlo o žádný reklamní tahák, kdy by se 
hoši jen na oko proběhli po hřišti. Byli platnými členy 
týmu, povzbuzováni dospěláky a přihrávky k nim mířili 
stejně často jako k ostatním spoluhráčům. Za to se 
mladíci odměnili výbornými výkony. 
   Po základní části se začalo bojovat o barevné kovy. 
Poněvadž však zabezpečení tohoto žádaného materiálu 
nemohl pořadatel zajistit, bojovalo se o dárkové koše. A 
byly to opravdu tvrdé semifinálové boje. Do finále se 
nakonec probojovaly týmy C.I.H.L.Y. Revival a 
Duchové mosazného džbánu. Nakonec získali největší 
dárkový koš Duchové mosazného džbánu, kteří zvítězili i 
v předchozím ročníku. C.I.H.L.Y. Revival braly koš za 
druhé místo a třetí příčku obsadili po rozhodujícím 
zápase s družstvem Forbes muži z týmu Tataři. 
   Michal Lucbauer, který pořádal turnaj pod krycím 
pořadatelským názvem Základní a Mateřská škola 
Janová, mohl být se sedmihodinovým maratónem 
navýsost spokojen stejně jako všichni zúčastnění. 
      text a foto: Radomír Dolanský 
 

PROGRAM A PROPOZICE 
JANOVSKÝCH SPORTOVNÍCH HER 

V sobotu 28. 12. 2013 se ve sportovní hale 
uskuteční 1. ročník Janovských sportovních her. 

Akci pořádá TJ Tatran Janová ve spolupráci 
s Obecním úřadem Janová a je určena „zejména“ pro 
občany Janové, ale není podmínkou. 
Propozice her  
Pořadatel: TJ Tatran Janová ve spolupráci s OÚ 
Janová 
Místo konání: sportovní hala Janová 
Datum konání: 28. 12. 2013 
Přihlášky k dispozici:  
K.Vašťáková na OÚ Janová tel. 571 434 140 – 
tištěná verze 
J. Zbranek TJ Tatran Janová tel. 731 702 519 - 
tištěná verze 
ZŠ Janová – Mgr. Lucbauer – tištěná verze 
www. janova.cz - elektronická verze                            
Uzávěrka přihlášek:  20. 12. 2013 v 17 hod. 
(PRODLOUŽENÁ UZÁVĚRKA!!!)  
podat osobně u K.Vašťákové nebo J. Zbranka 
elektronicky na adrese tatran.janova@seznam.cz, 
obec@janova.cz 
Počet členů v družstvu: 4 +1 (kapitán) 
Věková kategorie: 6 a více let 
Disciplíny: proti jinému družstvu – volejbal,  
badminton, stolní tenis, vybíjená, skákání  
sounož s míčem, běh svázaných dvojic za nohy,  
skok do dálky z místa kaskádovitě, přetahování  
lanem. každý člen družstva sólo – hod tenisákem  
na cíl, na pyramidu,střelba na branku florball.hokejk
míčem na fotbal.branku, běh po lavičce se lžičkou a  
ping-pong míčkem, (pokračovní na další straně)  



 
Blahopřejeme k jubileu 
 
Říjen 
Lenka Bazalková č.p.  142 50 let 
Miroslav Pisklák č.p.  206 50 let 
Bohuslav Fojt  č.p.  214 70 let 
Marie Vaštjáková č.p.  193 90 let 
Listopad 
Taťána Hradová č.p.  253 50 let 
Eva Piskláková  č.p.  206 70 let 
Karla Briová  č.p.  142 75 let 
Prosinec 
Dana Králová  č.p.  236 60 let 
Jiřina Kocourková č.p.       8 60 let 
Anežka Bogárová č.p.     19         100 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 3/2013: …zpěv vlasteneckých písní pivem a rohlíky. Výherce nebyl vylosován. 
Křížovka č. 4/2013: Výrok ředitele školy v Janové roku 1924: Od 1. 9. 1923 do 10. 1. 1924 se náboženství 
nevyučovalo… (dokončení v tajence). 
Znění tajenky doneste na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová. Výherce obdrží zvoneček s motivem místní zvonice.

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 S tichou vzpomínkou 
Marta Chudějová č.p.  92    4. 10. 2013 
Bohumil Řezníček č.p.  55  20. 10. 2013 

Vítejte do života 
Richard Pavloušek č.p.    15 30. 07. 2013 
Matyáš Helis  č.p.  202 30. 08. 2013 
Veronika Kosíková č.p.  104 29. 09. 2013 



 

 

I. B třída sk. A  

FOTBAL - Tabulky zdravotním problémům s kolenem nastoupil jen ve dvou 
utkáních, Tomáš Krčma na hostování ve FC Lhota u 
Vsetína a Aleš Vyškovský ve FK Jablůnka. 
   Mezi oddíly FK Vsetín a Tatran Janová došlo k 
dohodě o uvolnění hráčů končících v dorosteneckém 
mužstvu na hostování. Na druhou stranu jim náš oddíl 
poskytl hrací plochu a sportovní halu k tréninku 
žákovských kategorií. Původně se měli zapojit čtyři 
hráči, ale pro dlouhodobé zdravotní potíže se v sestavě 
objevovali nakonec jen Tomáš Chrástecký a Radim 
Hajda. Vojtěch Blažek a Pavel Mikulenčák by měli 
pomoci v jarní části. Plánujeme mužstvo posílit také o 
posty do obranné, záložní a útočné řady.  
   Odehrálo se celkem 13 mistrovských utkání, 5 
vítězství, 2 remízy, 6 porážek skóre 19:31 a 17 
získaných bodů. V tabulce  konečné 9. místo. Nebýt 
neuznaného regulérního gólu s Francovou Lhotou, 
prohry z přísně nařízené penalty v závěru v Jablůnce a 
nešťastné remízy v Zašové, mohli bychom být v tabulce 
v daleko vyšších patrech. 
   Nejlepším střelcem podzimu se stal Jakub Měrka, ve 
13 utkáních se zapojilo 18 hráčů, plný počet minut 
odehráli brankář Sedláček a Petr Vojtíšek. Plánovanou 
předehrávku jarního kola na hříšti Lidečka nám 
překazilo špatné počasí, takže jarní část nám bude 
začínat 22. - 23. 3. 2014. 
   Věřím, že trenér Antonín Trlica v zimní přípravě, která 
začne na konci ledna 2014, odvede i s hráči poctivou 
práci a my se můžeme těšit na jejich dobrou hru a 
výkony na hrací ploše. 
text: Václav Mikušek za oddíl kopané TJ Tatran Janová 
__________________________________________ 
 
(při rovnosti bodů pro určení pořadí 1-3 rozhodne  
dodatečný zápas - souboj ve vylosované disciplíně) 
Bonus: 2 body za každé dítě 6-10 let nebo seniora  
staršího 60 let v družstvu 
Startovné: 0 
Vstupné pro doprovod a fanoušky: dobrovolné,  
vstupenky slosovatelné 
Ostatní ustanovení: 
Pořadatel nepřebírá odpovědnost za úrazy  
způsobené během soutěží nebo   tréninku 
vstup pouze v sálové obuvi  

organizační výbor JSH 

Čtvrtletník Janovské listy vydává Obecní úřad Janová nákladem 250 ks. Vydání je distribuováno zdarma. Odpovědný  redaktor Radomír 
Dolanský. Předsedkyně redakční rady Michaela Petřeková, DiS. členky: Zdenka Chudějová, Karla Vašťáková. Neprošlo jazykovou úpravou. 
Redakce si vyhrazuje právo na krácení a úpravu příspěvků. Janovské listy 1/2014 vyjdou v březnu 2014. Uzávěrka je 16. den včetně v daném 
měsíci. E-mail redakce: janovske.listy@email.cz  

 Záp.    V    R    P    Body 
1.   Hrachovec 14  10   3     1     33 
2.   Val. Příkazy 13    9   1     3     28 
3.   Fr. Lhota 13    7   4     2     25 
4.   Lhota u Vs. 13    7   2     4     23 
5.   Jablůnka 13    7   1     5     22 
6.   Lidečko 13    6    1     6     19 
7.   Ratiboř 13    6   1     6     19 
8.   Hovězí 14    4   6     4     18 
9.   Janová 13    5   2     6     17 
10. Val. Polanka 13    4   3     6     15 
11. Hutisko 14    3   4     7     13 
12. Zašová 14    3   4     7     13 
13. Choryně 14    3   4     7     13 
14. Hor. Lideč 14    2   0     12     6    

PODZIMNÍ FOTBALOVÁ SEZÓNA 
SKONČILA 

   Tak, jak jsem se zmínil v předcházejícím vydání 
Janovských listů, před začátkem fotbalové přípravy 
na podzimní roční 2013/2014, došlo v mužstvu TJ 
Tatran Janová k velkým změnám v hráčském kádru.  
   Na přestup odešli do FC Semetín Miroslav Mikušek 
a Daniel Růžička. Aktivní činnosti zanechal Miroslav 
Blažek a Radek Fojtů, Martin Zbranek kvůli  
 
__________________________________ 

 
PROGRAM A PROPOZICE 

JANOVSKÝCH SPORTOVNÍCH 
HER 

(pokračovní z předchozí strany) 
 
Pro vyjmenované disciplíny si zvolí družstvo 
zástupce takto : 
badminton – 2x pro čtyřhru 
st. tenis – 1x pro  dvouhru, 2x pro čtyřhru 
běh dvojic – 2x2 zástupci 
Systém sportovních her : každé družstvo si vylosuje  
při zahájení pro párovou disciplínu svého  
soupeře a odehraje s ním 1 set nebo  
1 závod. V dovednostních disciplínách  
je bodově hodnocen každý člen družstva zvlášť 
Rekvizity: - zajišťuje pořadatel 
 - rakety na badminton a pálky na stolní tenis, pokud 
   možno soutěžící 
Prezentace: 28. 12. 2013 od 13:00 do 13:45 
Zahájení her: ve 14 hod 
Ceny: pro 1.-3. družstvo , dále nejmladší a nejstarší  
účastník 


